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“Конституция не се пише на коляно. Бързането крие риск”, заяви 
Корнелия Нинова. БСП няма да участва в предварителни разговори с 
ПП-ДБ за конституционно мнозинство.

БеКир КадриеСКи: 
да не Си 
Българин 
в МаКедония

Божана МановСКа
за уроците на 
Стефан данаилов

Стр. 12

ОстрОви 
на разума

усия се утвърди като остров на 
нормалността по отношение на би-
ологията и традициите. смяната на 
пола е забранена и в документите, и на 
операционната маса. Законът е приет 
демократично и спокойно в Думата. 
Руснаците са консервативни по от-
ношение на обществото и подкрепят 
идеята. само в Москва и Петербург 
скочи рехавата местна “синя” група, 
подкрепена от вечно недоволните ли-
берални врескала. 

в пъстроцветния либерален океан 
на европа, където разсъдъкът се дави 
сред няколко десетки вида пол, също 
има два острова на здравия разум по 
отношение на джендъра - Унгария, 
където в конституцията се закрепи, че 
бракът е “съюз между мъжа и жената”, 
и Полша (вътрешната им политика е 
добра, лудостта им избива навън, но 
това е друга тема). 

все повече щати в Америка за-
браняват смяната на пола при деца, а 
също 100-килограмови Джонове да се 
пълнят със силикон, да се прекръстват 
на Джейн, а след това или да печелят 
златни медали в женските лиги, или да 
се чекнат пред деца. 

тези дни в софия ще има и гей 
парад, и парад в защита на традици-
онното семейство. По броя участници 
ще се разбере дали България ще бъде 
завлечена от нептун на дъното на па-
дението или ще стане един от остро-
вите на издигащия се архипелаг на 
нормалността.

Р

Виктор ТУРМАКОВ

Стр. 2

100 години 
от СМъртта 
на ХриСто 
СМирненСКи

БългарСКите 
луКанКи Са 
от руМънСКо 
МеСо

За десетте години между 
двете национални пребро-
явания (2011 и 2021 г.) на-
селението на България се е 
стопило с 844 781 души. в 
същото време продължава 
строителството на нови жи-
лища, като за десетилетие 
ръстът е с над 13% в градо-
вете. Общо за този период 
жилищата са се увеличили 

с 374 305 броя, показват 
данните от последното пре-
брояване на населението на 
нси. 

необитавани са над 1,6 
милиона жилища в страна-
та. това е 38,9 на сто от жи-
лищния фонд. в регионален 
аспект най-голям е делът на 
празните домове в области-
те видин - 55,4%, Бургас 

- 53,7%, и Перник - 53,6%. 
най-малко необитаеми 
къщи и апартаменти има в 
областите софия - 30,3%, и 
Пловдив - 31,1%.

Обитаваните жилища 
са над 2,6 милиона, което 
е 61,1 на сто от жилищния 
фонд в страната. Преобла-
даващата част от тях са в 
градовете -  74,4%.

над 35 000 жилища у нас 
са без ток, вода и канали-
зация едновременно. това 
е 0,8 на сто от жилищния 
фонд в страната. те се нами-
рат основно в селата, сочат 
данните на нси. най-голям 
е делът им в областите кър-
джали - 3,2%, враца - 2,2%, 
и ямбол - 2,1%.

40% от домовете 
са необитаеми

Снимкибта

руСия
заБранява
СМяната
на Пола

вкадър

Частично бедствено положение бе обявено в община Етрополе след проливните дъждове в сряда вечерта. 
Отнесени са животни, мостове, автомобили, разрушена е пътната инфраструктура

Докатонаселениетосетопи,жилищата
продължаватдасеувеличават

Стр. 4
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Частично бедствено 
положение бе обявено в 
етрополе след пролив-
ния дъжд в сряда вечер-
та. три реки излязоха от 
коритото си, прекъснат 
бе мост до помпената 
станция. 

положението се е 
нормализирало след 
спиране на валежа, ни-
вото на водите е спад-
нало. няма бедстващи 
и евакуирани хора. 
Отнесени са животни, 
мостове, автомобили, 
разрушена е пътната 
инфраструктура.

Водата в етрополе 
не може да се използ-
ва за питейни нужди, 
защото е с влошени ка-
чества, предупредиха 
от Вик.

От нИМХ обявяват 

оранжев и жълт код за 
порои и гръмотевични 
бури следващите дни в 

западната половина от 
страната. Очакват се 
сумарни количества на 

валежите, надхвърлящи 
100 литра на квадратен 
метър.

Обява

ГрадскиятсъветнабСП–София,
българскиятантифашисткисъюз

иМФ„ГеоргиДимитров”
Виканятзаеднодаотбележим

141-годишнинатаотрождениетонаГеоргиДимитров
на16.06.2023г.(петък)от17:30ч.вдворанакъщата-музей

„ГеоргиДимитров”,наул.„Опълченска“№66.

Мнозинството в народно-
то събрание отказа да гласува 
предложението на БСп децата 
от ІІ, ІІІ и ІV клас да получа-
ват същата еднократна по-
мощ, както първокласниците 
и осмокласниците, която е 300 
лева. поредният спор около 
сумата се разгоря вчера в нС 
при окончателното приемане 
на поредното удължаване на 
закона за държавния бюджет 
за 2022 г. 

“Добрата новина е, че беше 
прието удължението на удъл-
жението на бюджета на второ 
четене, така че да бъдат спо-
койни общините, държавните 

институции, пенсионерите, 
младите семейства. Лошата 
новина е, че станахме свидете-
ли на нещо грозно - колегите 
от ГеРБ, пп и ДБ направиха 
търговия с децата във ІІ, ІІІ и 
ІV клас. те не се съгласиха с 
нашето предложение децата 
от тези класове да получат 
същата подкрепа от 300 лв. в 
началото на учебната година”, 
заяви народният представител 
от “БСп за България” проф. 
Румен Гечев. той потвърди, 
че БСп следва политиката си 
в полза на всички български 
семейства с деца и затова со-
циалистите са  изумени, че за 

децата се правят мръсни тър-
говии.

 “най-лошото е, че пп-ДБ 
и ГеРБ си стиснаха ръцете за 
сметка на парите, които може-
хме да гарантираме на децата 
от трите начални класа. От-
говорността си остава тяхна”, 
каза в заключение народният 
представител от “БСп за Бъл-
гария”. 

Социалистите изказаха и 
несъгласие с идея помощи-
те да се дават само на деца 
от бедни семейства. “За нас 
има теми и помощи, по които 
трябва да се търси подоходни-
ят критерий. Голямата част от 

тази подкрепа, която се дава 
на хора с по-ниски доходи, 
се намира в редица закони и 
това е логичен подход. Има 
обаче теми, по които не може 
да прилагаме тази безчовечна 
икономическа ефективност, 
защото за БСп всички деца 
са равни. когато става въпрос 
за образование, поне по тази 
политика, трябва да покажем, 
че не трябва да делим децата 
на деца на бедни родители и 
деца на богати родители, ся-
каш хората с по-високи дохо-
ди нямат правото поне веднъж 
да почувстват конкретна под-
крепа от държавата,” комен-

тира зам.-председателят на 
нС и на БСп кристиан Виге-
нин. Социалистът посочи, че 
подготовката на един ученик 
е предизвикателство както за 
хората с ниски доходи, така и 
за хората със сравнително ви-
соки доходи и призова, когато 
се говори за образование, да 
се дава равен шанс на всички 
деца, независимо от доходи-
те на техните родители. той 
отбеляза необходимостта от 
качеството на образованието 
и достъпа до образователната 
система и заяви, че това също 
е битка, която БСп ще про-
дължи да води. 

Разходите от бюджета за пенсионно осигуряване 
трябва да са нула, като се увеличат вноските за пенсии 
и се намалява броят на пенсионерите чрез увеличаване 
на възрастта за пенсиониране. тази своя идея лансира 
финансистът емил Хърсев. Освен това, той пресмята, че 
държавата харчи 2 пъти повече отколкото преди 10 годи-
ни за чиновници, но “има как да бъдат ограничени” тези 
харчовете и при фиксираните бюджетни параметри. 

като екстравагантна окачестви идеята възрастта за 
пенсиониране да се увеличи на 70 г. икономическият съ-
ветник на кт “подкрепа” Ваня Григорова. “няма нужда 
да се прибягва към подобни спорни предложения. Има 
други начини, по които дефицитът във фондовете на 
нОИ да бъде намален, дори - приравнен към нула. Де-
фицитът в нОИ е над 10 млрд. лева и с малки промени 
може да бъде премахнат”, обясни тя. по думите й почти 2 
млрд. лева са осигуровките, които влизат в частните пен-
сионни фондове през м.г. “толкова са и загубите, които 
те формират. тази година постъпленията ще бъдат пове-
че. Ако те бяха в нОИ, щяха да намалят с 20% дефицита 
на нОИ. на второ място бихме могли да върнем осигу-
ровките на нивото от 2000 г., когато бяха 35,7% - това 
са още 3 млрд. лева. Останалата част може да дойде от 
увеличаване на максималния осигурителен доход. така 
нОИ ще има повече приходи, отколкото разходи”, пре-
сметна Григорова и допълни, че когато е трудно на човек 
55 г. да си намери работа, на 68 ще бъде по-трудно. 

Според Добрин Иванов от АИкБ пенсионната систе-
ма не трябва да се променя всяка година. той прогнози-
ра, че през 2100 г. средната продължителност на живота 
в България ще се увеличи до 90 г., а средната продъл-
жителност на получаване на пенсия у нас ще бъде 25 
години. Иванов е категорично против повишаване на 
осигурителната вноска, защото така ще се увеличи си-
вата икономика, ще намалее броят на осигурените.

Коментар на стр. 6

С близо 263 000 (75%) по-малко 
са болничните листове за гледане на 
близък или за карантина през пър-
вите три месеца на 2023 г. спрямо 
същия период на м.г., сочат данните 
на нОИ. през първото тримесечие 
на 2022 г. от ДОО са платени по 
352 521 болнични листове на това 
основание, година по-късно броят 
им се е свил до 89 524 или с 262 997 
по-малко. Осигурените, на които е 

изплатено поне едно обезщетение 
от този вид, са намалели с повече от 
78% и от 304 531 са едва 65 197.

Съществен е спадът и по отно-
шение на периодите в неработоспо-
собност. през първите три месеца на 
2022 г. от нОИ са платени 1 357855 
работни дни, докато в края на март 
т.г. са около 248 000 (с 81,8%) по-
малко. Изплатените по този пара-
граф средства намаляват от близо 

68 млн. лева на 11,7 млн. лв.
Общият брой на болничните ли-

стове за временна неработоспособ-
ност, временно намалена работос-
пособност и санаторно-курортно 
лечение, по които са платени парич-
ни обезщетения от нОИ за първото 
тримесечие на 2023 г., е малко над 
718 000. това е с 274 000 (27,6%) 
по-малко спрямо същия период на 
предходната година.

Освободиха директора на “Гра-
нична полиция” Росица Димитрова. 
тя бе на поста по-малко от година. 

Сред мотивите за отстранява-
нето й са слаби резултати в бор-
бата с мигрантите и прибирането 

на издирвания Ангел Христов от 
братя Галеви у нас. Друга причи-
на е неприемането на България в 
Шенген. 

към момента не е определен 
неин приемник. това е поредна 

рокада в МВР, засега повечето са 
на директори на дирекции, но не с 
полицейски правомощия. Без шеф 
е и столичната полиция, след като 
калоян Милтенов пожела сам да 
напусне. 

Уволниха директорката на „Гранична полиция” 

РуменГечев:

ПП-ДБ и ГЕРБ направиха търговия 
с помощите на учениците
НеможенаеднодетевБарселонадамусеосигуряватмилиони,
азахилядитебългарскидецаданяма,заявидепутатътотБСП

Нова идея за 
повишаване не 
пенсионната възраст

С три четвърти намаляват болничните  
за гледане на близък или карантина

Частично бедствено положение в Етрополе

СНимкаБТа
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“получихме пока-
на от кирил петков и 
Христо иванов за разго-
вори за конституционно 
мнозинство от 180 гласа. 
както знаете, те имат 
160 гласа, но за бързата 
процедура за промяна в 
конституцията трябват 
180. Събрахме нашите 
колективни органи, из-
пълнителното бюро и 
парламентарната група 
и взехме решение да не 
участваме в предвари-
телни преговори”. това 
заяви вчера лидерът на 
бСп корнелия нинова 
на брифинг в нС.

когато в комисията 
по конституция бъде 
внесен официален про-
ект, черно на бяло, то-
гава ще се произнесем 
по всеки текст или ще 
направим нашите пред-
ложения за допълни-
телни текстове, уточни 
нинова.

тя е категорична, че 
конституцията тряб-
ва да се промени мно-
го внимателно. “това е 

основният закон, който 
урежда и държавното ус-
тройство, и обществени-
те отношения. бързането 
крие риск. това народно 

събрание е прекалено 
раздробено, дори и упра-
вляващото мнозинство 
не е единно по тази тема. 
както виждате, важни 

решения се вземат с пла-
ващи мнозинства. Всеки 
хвърля идеи за промени 
в конституцията, които 
в някои случаи дори се 
изключват една друга”, 
отбеляза нинова.

тя обяви, че коали-
ция “бСп за българия” 
ще проведе свои консул-
тации с професионали-
сти по конституционни 
въпроси, защото социа-
листите имат съмнение 

дали този парламент има 
капацитет да направи та-
кава сериозна промяна.

След консултациите 
с експерти, в момента, в 
който бъде внесен офи-
циално някакъв проект 
от управляващото мно-
зинство и ДпС, които 
ги подкрепят, ще се 
произнасяме и ще пра-
вим нашите предложе-
ния, каза нинова.

“конституция не се 

пише на коляно. Виж-
дате бързането в някои 
други закони в съдебната 
система до какво води. 
това е нашата позиция 
- в предварителни разго-
вори няма да участваме 
Очакваме управляващо-
то мнозинство и ДпС да 
дадат предложения и то-
гава ще се произнесем”, 
подчерта нинова.

“Виждаме, че пп-
Дб дори публично си 
сменят често мненията 
от това изобщо да няма 
фигурата “главен проку-
рор” в конституцията, 
до това да я има, но да е 
с ограничени правомо-
щия. Малко хаотично 
изглежда и наподобя-
ва на първоначалните 
преговори за съставяне 
на правителство. За-
това ще изчакаме раз-
умно, ще се подготвим 
професионално и ще се 
включим, когато има 
официален проект”, ко-
ментира  нинова.

и от итн заявиха, че 
няма да участват в коми-
сията по конституцион-
ни въпроси. 

по-късно съпредсе-
дателят на пп кирил 
петков заяви, че когато 
започнат експертните 
разговори по самите 
текстове, пак ще пока-
нят бСп на среща. той 
съобщи, че проектът за 
промени в конститу-
цията ще бъде готов до 
десет дни.

Президентът наложи вето върху 
промени в Закона за съдебната власт

ХристоПроданов:

Промяна се прави от 
мъдри хора в спокойно време

БСП няма да разговаря с ПП-ДБ
за конституционно мнозинство
Основниятзаконнадържаватанесепишенаколяно,заявиКорнелияНинова

президентът румен ра-
дев върна за ново обсъж-
дане в парламента тескто-
ве от Закона за изменение 
и допълнение на Закона за 
съдебната власт, приет от 
49-ото нС на 2 юни 2023 
година. Оспорените разпо-
редби предвиждат обосо-
бяването на директора на 
националната следствена 
служба и следствените от-
дели към прокуратурите в 
самостоятелни органи.

В мотивите си държав-
ният глава подчертава, че 
тези промени възстано-

вяват положение, което 
вече е съществувало. ра-
дев напомня, че през 2009 
година е било определено 
директорът на следстви-
ето да бъде и заместник 
на главния прокурор и че 
промените са направени 
заради ангажимент на 
българия пред еС.

Обособяването на са-
мостоятелни следствени 
служби и промяната в ста-
тута на нСлС засяга функ-
ционирането на съответ-
ните органи на съдебната 
власт и не е поискано ста-

новище на ВСС за проме-
ните, пише в аргументите.

измененията несъм-
нено имат определени 
бюджетни измерения, 
както и такива, свързани 
с управлението на имуще-
ството на съдебната власт. 
В процедурата по приема-
не на закона такива не са 
разгледани. по предложе-
нието липсва финансова 
обосновка, а водещата ко-
мисия не е поискала ста-
новища от министъра на 
правосъдието, коментират 
от президентството.

сНимКабта

“БСП за България” ще проведе свои консултации с професионалисти 
по конституционни въпроси, заяви Корнелия Нинова

“конституцията може да се променя 
първо, в спокойна политическа среда, и 
второ, от морални и мъдри хора. В мо-
мента нямаме наличие на нито един от 
двата фактора”, заяви зам.-председате-
лят на пг “бСп за българия” Христо 
проданов в тв ефир.

“не участваме в комисията по иму-
нитетите, защото по този начин я леги-
тимираме. процесът е много по-прост. 
тези, на които им е поискан имуните-
тът, имат възможност да си го подадат, 
ако не се страхуват от правосъдието”, 
коментира той. 

по думите на проданов е очевидно, 

че омертата е била развалена. “главният 
прокурор започна да работи така, както 
трябваше да работи в предходните 3 го-
дини. комисията за имунитетите беше 
създадена, за да се “тупа топката”, обяс-
ни проданов. “Операцията “Чисти ръце” 
трябва да продължи с този или с някой 
друг главен прокурор. това е нашата по-
зиция”, категоричен е той.

Според проданов е очевидно, че раз-
валянето на дружбата между гешев и 
герб и ДпС е в основата на случващото 
се. това е паралелната държава, за която 
ние говорим в последните години, под-
черта проданов. 
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Обява

ОбявЛЕНИЕ

 Наоснованиечл.25,ал.1отЗаконазаобщинскатасобственост,
УвЕДОМяваМ

Собственицитенапоземлениимоти,коитосезасягатотреализациятанаобект:„Обособяваненараз-
ширениенасъществуващия гробищенпарквУПИ III – Гробищенпарк”, поплананаселоГьовренсПИ
18424.3.500поККнас.Гьоврен(ПИ016027поКВС),ПИ18424.3.501поККнас.Гьоврен(ПИ016028поКВС),
ПИ18424.3.502поККнас.Гьоврен(ПИ016029поКВС),ПИ18424.3.503поККнас.Гьоврен(ПИ016030по
КВС),местностАлана,землищетонаселоГьоврен,общинаДевин”запредстоящапроцедурапопринуди-
телноотчуждаваненаоснованиеглава IIIотЗаконазаобщинскатасобственост (ЗОС),съгласноудосто-
верение№1116/16.12.2019г.завлязълвсилаПУП-ПРЗ,одобренсРешение№146от19.09.2019г.на
ОбщинскиясъветДевин,предвиждащизгражданенаобект–публичнаобщинскасобственост(чл.21,ал.1
отЗОС),кактоследва:

1.Поземленимотсидентификатор18424.3.500по
КККР, одобрени със заповед РД-18-123/21.02.2019 г.
наИДнаАГККнаселоГьоврен,общинаДевин,област
Смолян,местносттаАлана,сплощот218кв.м,трайно
предназначениенатериторията:урбанизирана,начин
натрайноползване:гробищенпарк.

Размерът на обезщетението е 1315 (хиляда се-
демстотин триста и петнадесет) лв., разпределена на
собствениците,кактоследва:
-ДжемилеОсмановаЧобанова–1/3ид.част–438,33лв.;
-АширеРамадановаОрачева–1/3ид.част–438,33лв.;
-ДжамалРамадановЧобанов–1/3ид.част–438,33лв.

2.Поземленимотсидентификатор18424.3.502по
КККР, одобрени със заповед РД-18-123/21.02.2019 г.
наИДнаАГККнаселоГьоврен,общинаДевин,област
Смолян,местносттаАлана,сплощот159кв.м,трайно
предназначениенатериторията:урбанизирана,начин
натрайноползване:гробищенпарк

Размерът на обезщетението е 958 (деветстотин
петдесетиосем)лв.,разпределенанасобствениците,
кактоследва:
-РамаданРасимовКурфалов–20/160ид.части–119.75лв.;
-ИлмиеРасимУзун–20/160ид.части-119.75лв.;
-ФатмеАрифКурфал-5/160ид.части–29.94лв.
-ДжемилеКязимУрук-5/160ид.части–29.94лв.
-ЗейнепКязимУрук–5/160ид.части–29.94лв.
-МелихаКязимШаибова–5/160ид.части–29.94лв.

-АсяРосеноваАлександрова–20/160ид.части-119.75лв.;
-КязимРаджеповКокалов-40/160ид.части–239.50лв.;
-ФатмеАсановаКокалова-8/160ид.части–47.90лв.;
-ГюлюмсерШукриеваУзунова-8/160ид.части–47.90лв.;
-СафиеШукриеваБашова-8/160ид.части–47.90лв.;
-ФатмеШукриеваКараахмед-8/160ид.части–47.90лв.;
-АйшеШукриеваКокалова-8/160ид.части–47.90лв.

3.Поземленимотсидентификатор18424.3.503по
КККР, одобрени със заповед РД-18-123/21.02.2019 г.
наИДнаАГККнаселоГьоврен,общинаДевин,област
Смолян,местносттаАлана,сплощот318кв.м,трайно
предназначениенатериторията:урбанизирана,начин
натрайноползване:гробищенпарк

Размерътнаобезщетениетое1918(хилядадевет-
стотиниосемнадесет)лв.,разпределенанасобствени-
ците,кактоследва:
-РафетСалихДал–1/2ид.част–959.00лв.;
-ЮсменСалихДал–1/2ид.част–959.00лв.

Обявлението да се публикува в два централни и
един местен ежедневник, на интернет страницата на
ОбщинаДевиникопиеотнегодасеизпратидокмета
населоГьоврензапоставяненаопределенотозацелта
мястовсградатанакметството.

ЗДРавКОИваНОв
КМЕТНаОбЩИНаДЕвИН

С почти пълно единодушие народ-
ното събрание одобри проект на Закон 
за несъстоятелност на физическите лица, 
внесен от бившия служебен кабинет. С 
него депутатите се надяват да разре-
шат проблема с “вечния длъжник” 
- изпадането в неразрешима 
ситуация на задлъжнялост 
от страна на граждани. той 
влиза в списъка със закони, 
които страната ни трябва да 
приеме по линия на плана 
за възстановяване и устой-
чивост, по който България 
очаква евросредства.

Вчера беше първото четене на зако-
нопроекта и депутатите се заканиха да 
го подложат на задълбочени редакции, 
преди да го обсъдят на второ четене. За-
сега обаче той събира подкрепата на 163 
депутати от БСп, ГеРБ-СДС, пп-ДБ, 
ДВъзражданеУ, ДпС и Итн. 

В мотивите към законопроекта се 
напомня, че през 2020 г. беше въведе-
на 10-годишна давност за дълговете 
на физически лица с промени в Закона 
за задълженията и договорите. тогава 
също се твърдеше, че това ще реши 
проблема с “вечния длъжник”. Сега 
обаче в мотивите се заявява, че тъй 
като давността не се прилага служебно, 
неплатежоспособните длъжници тряб-
ва да преминат през тежки съдебни и 
извънсъдебни процедури, което може 
да бъде непосилно за тях.

Законопроектът за личния фалит 
засяга добросъвестни длъжници, кои-
то не са търговци или предприемачи, 

и искат доброволно да влязат в проце-
дура по несъстоятелност. като непла-
тежоспособни проектозаконът опреде-
ля длъжници, които не са в състояние 
да погасят дългове на стойност над 10 
минимални работни заплати за период 
от повече от 6 месеца. Всичките им за-
дължения могат да бъдат обединени в 
общо съдебно производство.

процедурата стартира при множество 
условия - например, длъжниците да не са 
осъждани за престъпление срещу креди-
торите или срещу финансово-данъчна-
та система, да не са получавали доходи 
през последната година и т.н. масата на 
несъстоятелността обхваща цялото иму-
щество на длъжника, както и една втора 
от това, което притежава с брачния си 
партньор. Съдът определя издръжка на 
длъжника и неговото семейство - “за за-
доволяване на жизнените потребности”, 
която не може да бъде по-малка от една 
минимална заплата.

над 35 000 жилища у нас са без ток, 
вода и канализация едновременно. това е 
0,8 на сто от жилищния фонд на страната. 
над 1,6 милиона жилища стоят празни и 
пустеят. В същото време продължава да 
се строят нови, като за 10 години ръстът 
е с над 13 процента в градовете.

В преобладаващата част от жилища-
та в страната - 82,4%, няма нито един вид 
съоръжения за хора с намалена подвиж-
ност, или не е осигурена достъпна среда 
за хора с увреждания.

За 10-те години между двете нацио-
нални преброявания - 2011 и 2021 г., на-
селението на България се е стопило с 844 
781 души. За сметка на това жилищата са 
се увеличили с 374 305 броя. това показ-
ват данните от последното преброяване 
на населението, съобщи националният 
статистически институт (нСИ).

Жилищата, които едновременно не 

са електрифицирани, нямат достъп до 
водопроводната мрежа и нямат канали-
зация са 34 590. те се намират основно 
в селата, сочат данните на нСИ. най-ви-
сок е делът им в областите кърджали - 

3,2%, Враца - 2,2%, и Ямбол - 2,1%.
необитавани са 1 657 741 жилища в 

страната. това е 38,9 на сто от жилищ-
ния фонд, показват данните на нСИ. В 
регионален аспект най-висок е делът 

35 000 домове са без ток, 
вода и канализация

Депутатите пак спасяват 
вечните длъжници

В България няма качествено 
месо, голяма част от потребите-
лите не знаят какво консумират, 
масово месните продукти са 
преработени в България, но не 
са направени с българска суро-
вина, а вносна. това стана ясно 
от кръгла маса, организирана от 
сдружение “За достъпна и ка-
чествена храна”. 

“В България нямаме качест-

вено месо, нямаме и специализи-
рани породи за месо”, заяви ми-
хаил михайлов, изпълнителен 
директор на националния съюз 
на говедовъдите. михайлов 
уточни, че най-добрите лукан-
ки у нас се правят от румънско 
месо. “можем да предприемем 
едно действие, и то е субсиди-
ране на месодайното говедовъд-
ство”, смята още той.

Симеон караколев, съпред-
седател на национална овце-
въдна и козевъдна асоциация 
(нока), обясни, че за голяма 
част от потребителите не е ясно 
какво консумират. 

“това, че даден продукт е 
произведен по БДС, не значи че 
е направен с български сурови-
ни. масово месните продукти са 
преработени в България с вносна 

суровина. това по никакъв начин 
не подкрепя българското произ-
водство”, подчерта караколев. 
Според него имало сирене с 87% 
водно съдържание. то можело 
да стигне и 99%, но пак щяло 
да се купува и нямало да прави 
впечатление.  “нашето мнение 
като производители е по-добре 
да фалират няколко некоректни 
производители на некачествени 

храни, но те ще отворят път за 
много по-качествени български 
храни с български суровини”, 
каза още караколев.

Светла Чамова, председател 
на научно-техническия съюз по 
хранителна промишленост също 
изрази съгласие, че говедовъд-
ството има нужда от субсидия, 
защото без нея е невъзможно то 
да се развива в страната.

Български луканки - с румънско месо

на празните жилища в областите Ви-
дин - 55,4%, Бургас - 53,7%, и перник 
- 53,6%. най-малко необитаеми къщи и 
апартаменти има в областите София - 
30,3%, и пловдив - 31,1%.

обитаваните жилища са 2 603 713, 
което е 61,1 на сто от жилищния фонд в 
страната. преобладаващата част от тях 
са в градовете  74,4%.

на този фон строителството на нови 
жилища продължава да расте. към 7 
септември 2021 г. в страната са пребро-
ени 4 261 454 жилища. това е с 374 305 
повече спрямо 2011 година. В градовете 
броят им е 2 907 616, което е 68,2 на сто 
от жилищния фонд.

Регистрираното увеличение на жи-
лищния фонд в градовете е 13,3 на сто 
за периода 2011 Ц 2021 г. В селата на-
растването е по-малко - 2,5 на сто за 10 
години.

към 7 септември 2021 г. изцяло са-
нирани са 1 030 295. това е близо една 
четвърт - 24,2%, от жилищата в стра-
ната. Частична външна изолация имат 
326 711, което е 7,7 на сто. Без външ-
на изолация са 2 904 448 жилища или 
68,2 на сто от жилищния фонд. Изцяло 
или частично санирани са 39.7 на сто от 
жилищата в градовете и 14,9 на сто от 
жилищата в селата.

В регионален аспект най-висок е де-
лът на изцяло санираните жилища в об-
ласт Бургас - 47%, следват областите Ва-
рна - 35,6%, и София - 34,8%. най-нисък 
е този показател в областите монтана 
-9,2%, Видин - 10%, и Ловеч - 10,3%.

Населениетосетопи,жилищатасе
увеличават,близо40настосанеобитаеми
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Хиляди жени протестираха в градовете на Полша срещу строгото законодателство за абортите.  
През последните години няколко бременни починаха, след като лекари не предприеха действия заради  
ограничението за аборт, дори при тежки увреждания на плода и риск за здравето на родилката

СнимкиБТА

Турският президент Реджеп Тайип 
Ердоган намекна, че турската 
централна банка може да повиши 
основния лихвен процент в края на 
юни, за да спре ръста на инфлацията. 
По-рано той многократно се 
противопоставяше на високите лихви 
с цел да подпомогне износа 

Намаляват скоростта по 
магистралите в Италия

Италия ще разреши на отделни-
те области да намалят позволената 
скорост за движение по магистра-
лите и главните пътища с цел борба 
със замърсяването на въздуха. Цел-
та е и да не се дават основания на 
ЕК да глобява Рим за нарушаване на 
екологичните правила.

Тридневен траур в Гърция 
заради мигрантска трагедия 

Тридневен траур бе обявен в Гър-
ция заради трагедията с кораб, пре-
возващ мигранти. Рибарският плава-
телен съд потъна в Йонийско море, а 
бреговата охрана извади телата на 
79 души. Спасени са 100 души. Твър-
ди се, че на борда са били 750.

Съдебната реформа  
в Израел забуксува

Основните опозиционни партии 
в Израел преустановиха участие в 
преговорите за съдебната реформа, 
планирана от дясното правител-
ство на премиера Бенямин Нетаня-
ху. Решението бе взето, след като 
парламентът не успя да избере свои 
представители в комисията, която 
назначава съдиите. 

Ръст на жертвите  
на дрогата в САЩ

Над 109 000 души са починали 
от свръхдоза в САЩ за периода яну-
ари 2022 - януари 2023 г. Ръстът е 
с близо процент на годишна база. 
Увеличаването бе регистрирано 
въпреки предприетите от админи-
страцията на президента Джо Бай-
дън мерки за борба с дрогата. 

Бум на даренията  
за Тръмп след ареста му

Бившият президент на САЩ До-
налд Тръмп е получил над 7 млн. дола-
ра дарения, откакто миналата сед-
мица му бяха повдигнати федерални 
обвинения. Заклетите привърженици 
на милиардера все така са зад него в 
твърденията му, че е жертва на по-
литическо преследване.

Мощно земетресение  
във Филипините

Земетресение с магнитуд 6,3 
по Рихтер разлюля Филипините. 
Няма жертви, но има разрушения. 
Трусът, регистриран на северния 
остров Лузон, е усетен в столица-
та Манила, където движението на 
влаковете е било спряно.

властите в прищина наложиха 
арест от 30 дни на местния сръбски 
активист Милун Миленкович-Луне, 
задържан преди два дни от специал-
ните части на косовската полиция в 
северната част на косовска Митро-
вица, предаде танюг. той е обвинен 
в тероризъм, насилствена промяна на 
конституционния ред, застрашаване на 
лице под международна закрила. Запо-
дозрян е като един от организаторите 
на нападението срещу представители-
те на мироопазващата мисия на нАтО 
в косово кФОР в Звечан в края на ми-
налия месец.

в отговор хиляди косовски сърби 

проведоха протестно шествие в ко-
совска Митровица. то бе водено от 
членове на местния клуб по кикбокс, 
към който Луне принадлежи и години 
наред е тренирал поколения спорти-
сти. те носеха спечелените купи и бяха 
облечени в екипите на клуба. един от 
участниците заяви, че арестуваният е 
пример за младите.

Заради ареста на Миленкович сръб-
ската полиция в косово задържа трима 
косовски полицаи, съобщи косово он-
лайн. За незабавното им освобождава-
не без никакви условия настояха пре-
зидентката вьоса Османи, премиерът 
Албин курти и вътрешният министър 

Джелял Свечля. курти заяви, че задър-
жането на полицаите е “отмъщение за 
ареста на Милун Миленкович”. пре-
миерът поиска съдействие от между-
народните организации за незабавното 
освобождаване на полицаите. Държав-
ният глава вьоса Османи призова за 
бърза международна реакция и единни 
действия срещу склонността на Сър-
бия да дестабилизира региона, предаде 
агенция косовапрес.

прищина взе решение да забрани 
вноса на сръбски стоки в косово, как-
то и влизането в страната на превозни 
средства със сръбски регистрационни 
номера.

Напрежението в Косово 
отново ескалира
масовадемонстрациясрещуарестанасръбски
активист,задържанисакосовскиполицаи

Румънските здравни ра-
ботници започнаха преду-
предителни стачки пред ле-
чебните заведения в цялата 
страна, настоявайки властите 
да вземат мерки за повишава-
не на заплатите и бонусите. 

Ако до края на месе-
ца исканията им не бъдат 
чути и държавата не пред-
приеме конкретни стъпки, 
на 1 юли здравните работ-
ници ще започнат обща 
стачка. над 80 000 души 
са заявили, че ще я под-

крепят.
Медиците настояват 

за цялостно прилагане на 
закона за заплащането за 
всички служители в сис-
темата, за преизчисляване 
на всички надбавки и пла-
щания за дежурства спря-
мо актуалната заплата, за 
увеличаване на надбавката 
за храна на база брутната 
минимална заплата в стра-
ната и др. Допълнително 
недоволство предизвиква 
и недостигът на персонал.

Руските депутати одо-
бриха на първо четене закон, 
забраняващ смяната на пола 
в документите и с хирурги-
ческа намеса. предвиждат 
се изключения единствено 
за оперативна намеса при 
“вродени аномалии” при 
деца при формирането на 
половите им органи, но те 
трябва да бъдат одобрявани 
на федерално равнище. 

Законодателите посоч-
ват в мотивите към закона, 
че “в момента в Русия има 

развита индустрия за смяна 
на пола, която включва не-
почтени лекари, психолози, 
мрежа от ЛГБт организации 
и активисти, които извърш-
ват своята разрушителна 
дейност срещу юноши и 
младежи”. Законът, пред-
ложен от основните парла-
ментарни групи, се основава 
на руската конституция, за-
щитаваща “традиционните 
семейни ценности” и брака 
като “съюз между мъжа и 
жената”.

Румънските медици
готвят обща стачка

Русия забранява 
смяната на пола

въвеждането на войски на нАтО 
в Украйна е невъзможно, увери пред 
френската телевизия LCI ръководите-
лят на военния щаб на еС ерве Бле-
жан, командващ мисията на Съюза за 
обучение на украинската армия. “това 
означава да сте във война с Русия. ни-
кой не иска това, нито нАтО, нито 
еС”, категоричен бе той.

въоръжените сили на Украйна по-
насят “колосални загуби” в контранас-
тъплението, заяви бившият анализатор 
на ЦРУ Лари Джонсън. по думите му 
липсата на въздушна подкрепа, на дос-
татъчно мобилна артилерия и на систе-
ми за пвО са причина за неуспехите.

контранастъплението не може дори 
да се доближи до руските отбранителни 

линии, добави полк. Дъглас Макгрегър, 
съветник на бивш военен министър на 
САЩ. Според него успехите на киев са 
“две или три разрушени сгради на 15-25 
км” от руските отбранителни линии.

Украйна е атакувала крим с 9 дро-
на, Русия повторно е ударила с ракети 
обекти в кривой Рог и е атакувала Оде-
са с 18 дрона, които били свалени.

ЕС и НАТО не искат война с Москва
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Боян  
Бойчев

Тази събота ще се проведе поредният гей-па-
рад. Поредният опит за пропаганда и демонстра-
ция на чужди за обществото ни разбирания и мо-
дели на поведение.

Само че мъжът си е мъж, жената си е жена. 
Има само два пола. Така е определила природата. 
Мъж и жена се събират с любов, за да създадат 
семейство. Плод на това семейство са децата. И 
това са основополагащи ценности на общество-
то. 

Така е и според Библията. Ние сме православна 
страна. Затова няма как нашата съвест да при-
еме прояви, които обезобразяват човека и пред-
ставляват опасност за доброто възпитание на 
нашите деца, рушат устоите на традиционното 
семейство и заплашват здравината на цялото ни 
общество.

Да, в природата има изключения, грешки. Но те 
са пренебрежимо малко. Останалото е налагане 
на един порочен модел. Превръщането му в мода. 
Която удря върху нашите деца, върху следващите 
поколения. 

Аз не съм против хората с различна сексуална 
ориентация. Против съм да бъдат тормозени. За-
щото не ме интересува кой с кого си ляга и какви 
предпочитания има.

Но съм против и тези отклонения в природата 
да бъдат налагани като новото нормално. 

Аз съм против това малки деца да бъдат ка-
рани да се съмняват в своята полова принадлеж-
ност. 

Против съм внушенията, че традиционното 
семейство вече не е модерно. Много млади хора 
избират да живеят без брак. Против съм, защото 
едно дете иска да има майка и татко. И да - майка 
жена и баща мъж. 

Преди гей-парада София беше буквално зари-
ната със скандални билбордове с еднополови се-
мейства, които призовават всички да се включат 
в проявата. Брошури за лесбийки и бисексуални се 
разпространяват в лекарските кабинети на учи-
лищата. 

Според чл. 46, ал. 1 от Конституцията на 
Република България “Бракът е доброволен съюз 
между мъж и жена”. Всичко останало е наруше-
ние на този закон.

Интересно, а как се третират според закона 
интимни отношения на 13-годишни момчета? И 
нормално ли е филм като “Близо” да бъде показ-
ван по кината? Ама бил награден. То вече филм 
без хомосексуални отношения май е невъзможно 
не само да спечели награда, но и въобще да види 
екран. Бях шокиран, когато в един излъчен наскоро 
български сериал малко момченце попита баща си 
“защо мъже харесват мъже”. Стоеше като кръп-
ка в сценария, но явно такива са повелите... 

За новия министър на труда и социалната по-
литика се създава впечатление, че симпатизира на 
джендър-общността и ЛГБТИ либералните псев-
доценности. Поне според публикации в медиите и 
социалните мрежи. 

Не трябва да се учудваме. Две от целите, за-
ради които бе създадено това правителство на 
всяка цена, са: първо, силна подкрепа за Украйна 
и второ, въвеждането и приемането на джендър-
идеологията.

Моралните категории са сред най-здравите 
устои на едно общество. Когато започнеш да ги 
рушиш, като обявиш патологичното за нормално, 
ти всъщност режеш клона, на който си седнал.

Семейството е едно от нещата, които са ни 
съхранили като народ по време на най-големите 
исторически изпитания. Другите две са езикът и 
вярата ни. Всичките три днес са подложени на 
жестоки удари. 

Кой има интерес от това? Тези, които искат 
лесно да ни контролират...

Оставете децата ни  
на мира! 

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Поредните„спасители”
  �

Велизар ЕНчЕВ 

една парламентарна 
група дължи обяснение 
на избирателите си и 
сега трябва да отгово-
ри на този въпрос: защо 
предложи и наложи в 
нС законопроект (желан 
от ДпС и ГеРБ) за раз-

деляне на националната 
следствена служба от 
прокуратурата, който в 
правно отношение е по-
рочен, а в политически 
план поражда съмнения 
за зависимости? поради 
което Румен Радев му на-
ложи вето.

и не станаха ли твърде 
много грешните стъпки на 
възрожденските депутати 
в последните 10 дни? До 
момента те са точно пет.

първо, вкупом не гла-
суваха за членството на 
пеевски в комисията за 
конституционните про-
мени, така свалиха квору-
ма и това позволи той да 
влезе в комисията.

Второ, не се присъе-

диниха към БСп и итн, 
които бойкотираха съз-
даването на комисията за 
имунитетите. Ролята й е 
до болка прозрачна - да 
оневини тримата депу-
тати, чиито имунитети 
се искат от главния про-
курор. А тъй като ГеРБ 
и пп-ДБ имат бетонно 
мнозинство, крайният ре-
зултат от работата й е пе-
чално предизвестен.

трето, предложиха 
спорната поправка в За-
кона за съдебната власт за 
разделяне на Следствието 
от прокуратурата, на коя-
то днес президентът с ос-
нование наложи вето. 

Четвърто, излязоха от 
залата, когато се гласува-

ше увеличението на ми-
нималната работна запла-
та и то не се случи.

пето, костадинов офи-
циално иска американския 
модел за прокуратурата, 
тоест правосъдният ми-
нистър да е и главен про-
курор. което в български-
те условия отваря вратата 
за израждане на прокура-
турата в бухалка на всяка 
власт.

Апропо, прокурорска-
та репресия срещу До-
налд тръмп в тези часове 
е крещящо доказателство 
за порочността на щат-
ския модел за статута на 
главния прокурор. такава 
ли прокуратура ни готвят 
поредните спасители?         

впенсияна70?
  �

Аида ПАНИКяН 

ново двайсет! Виден 
финансист предлага да 
се увеличи възрастта за 
пенсиониране. не, не 
става въпрос за Фран-
ция. Защото протестите 
на французите от тази 
пролет можеха да съ-
борят дори Бастилията, 
ако тя не беше превзета 
на 14 юли 1789 г. Става 
въпрос за България. и 
тъй като ние си нямаме 
Бастилия, очевидно все-
ки вижда себе си свобо-
ден да предлага всякакви 
екзотични идеи по една 
толкова чувствителна 
тема, каквато е пенси-
онирането. Дали поред-
ната хрумка е обрече-
на, времето ще покаже. 

едно е ясно - не бива 
никой безотговорно да 
си играе с пословичното 
търпение на българина. 
нито да забравя за гнева 
на мравките.

Цинично звучат прог-
нози за увеличаване на 
продължителността на 
живота през 2100 г. до 
90 г.

След обещанията за 
светло бъдеще в сфера-
та на пенсионното оси-
гуряване, пенсиите и 
пенсионирането в края 
на 90-те години, сме 
свидетели как България 
тръгна стремглаво надо-
лу по европейската со-
циална стълба. толкова 
надолу, че си прокопава 
тунел под първото стъ-
пало и минава на мину-
сово ниво. “Бащите” на 
реформите от 1999 г., 
от 2015 г. и пр. българ-
ски пенсионни модели и 
моделчета, днес кротко 
се спотайват в очевидно 
очакване да бъдат забра-
вени. те може и да бъдат 
забравени, но не можем 
да забравим кризисния 
период на 2008-2009 
г., когато тристълбови-

ят модел започна да се 
пропуква заради отри-
цателната доходност на 
универсалните, профе-
сионалните и добровол-
ните пенсионни фондо-
ве. и не само това. Да не 
забравим и кабинетите 
“Борисов” как за часове 
променяха на 180 гра-
дуса “окончателните” 
варианти за пенсионни 
модели.

Малцина се сещат, 
че преди да заговорят 
за “скъпите” български 
пенсии, необходимо е 
държавата чрез своите 
инструменти да осигу-
ри добър живот, здраве 
и възможности за об-
разование на децата и 
подрастващите. Същи-
те, които след има-няма 
40-50 години ще бъдат 
пенсионери. Само че 
днешните български де-
путати се дърлят дали да 
се дава еднократна по-
мощ от 300 лева в нача-
лото на учебната година 
на всички деца от II, III, 
IV клас. 

Днес българинът е 
с най-ниската заплата 
в еС, а бедността не го 

мотивира нито да изле-
зе от сивия сектор, нито 
да декларира данъците 
си. той е всепризнатият 
бедняк на еС, най-мно-
го от всички европей-
ци доплаща за здраве, 
регистрира най-високо 
ниво на смъртност от ин-
султи, инфаркти, рак. 

Да, законът на Ма-
крон въпреки масовите 
протести влезе в сила и 
минималната възраст за 
пенсиониране във Фран-
ция вече не е 62, а 64 г. 
при продължителност 
на живота 82,9 г. У нас 
мъжете вече се пенси-
онират на 65 г., а след 
някоя година - и жените. 
при продължителност 
на живота 71,9 г. е, все-
ки финансов гений може 
да пресметне колко го-
дини ще получава пен-
сия българинът и колко 
- французинът. Разбира 
се, няма да споменем 
нито нивото на здравни 
грижи, нито кешовите 
доплащания за медицин-
ски услуги, нито дори 
за размера на пенсиите. 
това е работа на масти-
тите финансисти.   
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От нас зависи да бъдем 
по-светли и по-будни!

БОЖАНАМАНОВСКА:

Интервю  
на Надежда УШЕВА
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На стр. 8

БОЖАНА МАНОВСКА е родена  
в Смолян. Има брат близнак и две 
големи сестри. Дете е на родите-
ли творци. Като навършва три 
години, семейството й се връща 
в Пловдив. През 2012 г. завършва 
Националното училище за тан-
цово изкуство със специалност 
“Класически балет”,  
а след това, през 2016 г. - 
НАТФИЗ “Кръстьо Сарафов”, 
актьорство за драматичен 
театър в класа на проф. Стефан 
Данаилов. Божана е част от тру-
пата на Родопския драматичен 
театър “Николай Хайтов”  
в Смолян. Играе в представле-
нията “Бившата мис на малкия 
град” от Мартин Макдона, 
режисьор Стайко Мурджев; 
“Калуня-каля”, по романа на Ге-
орги Божинов, режисьор Благой 
Бойчев; “Юдина ела” по тексто-
ве на Константин Канев, режи-
сьор Юрий Дачев, и др.

n Божана, разкажете 
за спектакъла, чиято пре-
миера е на 22 юни. Къде 
може да го гледат зрите-
лите, каква е ролята Ви в 
новата пиеса?  

- Сега репетирам “Extra-
vagant Dreamster”, поетичен 
спектакъл по текстове на 
Ани илков, режисьор Де-

лян илиев. премиерата е 
на 22 юни в Родопския дра-

матичен театър в Смолян. 
през новия сезон с нея ще 
гостуваме в София, а после 
предстои и турне из Бълга-

рия.
Моята роля в спектакъла 

е по-скоро колективен об-

раз. Онзи, който се опитва 
да се издигне над плътта, да 
се извиси над сивата мате-

рия, да се събуди от дълбо-

кия сън, който всички спим. 
Ще споделя малко мисли от 
режисьора Делян илиев:

“Спектакълът “Extra-
vagant Dreamster” е епитафия 
на проспания, българския 
преход. известно е, че мно-

го поети, писатели и учени 
сами са съчинявали своите 
епитафии приживе. Защо то-

гава и един преход (пък бил 
той и българският такъв) да 
не може да съчини своята 
епитафия? поезията и пуб-

лицистиката на Ани илков 
ни “повежда за ръка с лице 
към страшното” и ни позво-

лява да съчиним - сънувайки 
и репетирайки - един спекта-

къл за минало-свършеното на 
българския преход с надеж-

дата, че няма да си позволим 
да изпаднем в минало-нес-

вършеното на българското 
безхаберие. Сънуваме, но 
като че ли е време за събуж-

дане. и понеже не сме вече 
съвсем млади, пишем своята 
епитафия в поезия, а своите 
съжаления - в проза.” 

ламбониучеше,чеартистъттрябвадаподдържа
духовнахигиена,иначенеможедасеправиистинскоизкуство,
казвамладатаактриса,възпитаничканапроф.СтефанДанаилов
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n През последните ня-
колко години играете в Ро-
допския драматичен театър 
“Николай Хайтов” в Смолян 
- как попаднахте там? Каква 
е атмосферата? Лесно ли се 
сработихте с колектива? Иг-
рали сте в столични трупи и 
имате база за сравнение...

- Бях в четвърти курс и 
имахме турне из България с 
представлението “и само туй: 
Любов”. Гостувахме и в Смо-

лян. тогава ме харесаха и ми 
предложиха щат. така и запо-

чна моята любов там... трупата 
е прекрасна. Всички сме като 
едно семейство. помагаме си 
един на друг в работата и в жи-

вота. Често си готвим заедно, 
гледаме филми, обичаме да си 
прекарваме свободното време 
извън театъра заедно. Чудесни 
хора и творци има в този край. 
топли хора. където и да съм иг-
рала в столични театри, винаги 
са приемали младите попълне-

ния с радост и внимание. Въз-

растните актьори помагат на 
начинаещите. прекрасно е.

n Смолянският теа-
тър радва ли се на посеща-
емост?

- имаме си редовна пуб-

лика, която много обичаме. 
но, разбира се, правим и 
турнета. Близките градчета 
и села ни посещават, а далеч-

ните - ние. като цяло, борба-

та си е безмилостно жестока.
n С какви проблеми ак-

тьорите се сблъскват чес-
то в малкия град?

- има населени места, ко-

ито са отдалечени от театъра 
и публиката трябва да се въз-

питава. което е част от не-

щата. интересно е и е хуба-

во, когато видиш промяната 
от изкуството. изкуството е 
мисия. проблеми навсякъде 
има. Човешката душа е жад-

на за изкуство. независимо 
какво е то. театър, музика, 
балет, кино... изкуството 
трябва да бъде стълбица към 
небето, към духовното. и 
именно това трябва да бъде 
театърът.

n Освен от сцената, 
публиката Ви познава и от 
малкия екран - от сериали-
те “Откраднат живот”, 
“Столичани в повече”, 
“Скъпи наследници”... Как 
Ви откриха? Как спечели-
хте ролите, предвид голя-
мата конкуренция?

- Случайно. кастинги. 
попаднала съм в правилното 

време на правилното място. 
конкуренцията е относител-

но понятие, хах.
n Казват, че всички въз-

питаници на проф. Стефан 
Данаилов са не само та-
лантливи, но се открояват 
и с особена трудолюбивост 
и упоритост. На какво Ви 
учеше той? Кои са съвети-
те от него, които никога 
няма да забравите?

- Стефан Данаилов ни 
приемаше като негови деца. 
искаше да му викаме Лам-

бо или Мастър. той често 
казваше: “Вие сте мои деца. 
Добре, че ви има в живота 
ми.” помагаше ни в нашите 
проблеми, даваше ни бащи-

ни съвети. твърдеше, че ар-

тистът трябва да поддържа 
духовна хигиена, иначе не 
може да се прави истинско 
изкуство. Много го обичаме. 
Често се събираме в негова 
памет. припомняме си за-

бавни моменти от часовете 
с него. последното, което ми 
каза, е: “ех, Божанке, Божан-

ке, продължавай да бъдеш 
все така влюбена в театъра.” 
това и правя, Мастър!

n Вие сте и балерина. 
Минали сте през школа-
та на класическия балет 
и още като ученичка има-
те изяви в спектаклите на 
Софийската опера и балет. 
Продължавате ли да се 
занимавате с танцовото 
изкуство и да участвате в 
танцови проекти?

- това време ми липсва... Да 

танцуваш на класическа музи-

ка е дар не само за този, който 
гледа, но и за този, който тан-

цува. Липсва ми да наблюда-

вам прекрасните ни танцьори 
отблизо. Да наблюдавам как се 
ражда това красиво изкуство в 
телата им. имаме чудни балет-

майстори. но след това про-

дължих с частни танцови спек-

такли. някои от тях вече не се 
играят. един от любимите ми 
е “пласт-тония”, хореограф е 
ина Гергинова. играе се в Ре-

гионалния център за съвремен-

ни изкуства “топлоцентрала” в 
София. Скоро имахме блестя-

що турне из България.
n Изглежда, че в един мо-

мент надделява любовта Ви 
към актьорството...

- Често ме питат защо 
съм се отказала да танцувам. 
Мисля, че театърът и танцът 
са пряко свързани. Реших да 
вляза в нАтФиЗ, за да до-

върша танцуването. едното 
изкуство помага на другото. 
Допълват се.

пътят в театъра е много 
вълнуващ и интересен. през 
годините съм се срещала с 
най-различни персонажи, кои-

то трябва да изиграя. не мога 
да изброя всички. Мисля, че 
са над двайсет. Част от об-

разите ми станаха любими и 
много близки. Винаги ще ми 
липсват. някои от тях имаха 
по-кратък сценичен живот от 
други. но всяка роля ми е дала 
много, остава дълбока следа.

n Описват Ви като ус-
михнато и жизнерадостно, 

слънчево и борбено момиче. 
Това ли са качествата, кои-
то един млад човек трябва 
да притежава, за да успее да 
се реализира като артист в 
България?

- Определено изкуство се 
прави с усмивка в сърцето. А 
усмивката трудно се постига. 
трябва много любов и борба. 
но може би така се изпитва 
колко обичаш изкуството. 
Боря се всеки ден. Без любов 
не става.

n В началото на профе-
сионалния Ви път с какви 
трудности често се сблъск-
вахте/сблъсквате?

- Много са, непрекъснато 
са. навсякъде са. Забравям ги. 
поне се опитвам. иначе попа-

даш в задънена улица...

n Това е всеотдаваща 
и обсебваща работа, коя-
то отнема и голяма част 
от личното Ви време. Как 
съчетавате сцената със 
семейството? Важна ли е 
подкрепата на близките Ви 
за Вас?

- Все още не съм родител. 
не съм семейна. но, за радост, 

съм леля на прекрасен и щур 
Андрей. Може да бъде обсеб-

ваща професия. но гледам да 
я контролирам, за да не ме 
контролира тя. Ако обичаш 
професията, тя ти помага. тя е 
жива. Защото служи на нещо 
по-голямо от нас.

n Как и къде се виждате 
след 10 години, например?

- Всеки има проекции 
и мечти за бъдещето. няма 
всичко да издавам. Знам ли... 
искам да съм добър човек. 
това е. Ако трябва да остана в 
актьорската професия, ще ос-

тана. Често си задавам въпро-

са: “ние ли я избираме или тя 
нас?” но, разбира се, трябва и 
действие.

n А как си представяте 
страната ни след време? 

Какво бихте искали да се 
промени за младите хора в 
България?

- Знам, че бъдещето сме 
ние. Всеки един от нас е от-

делна личност и всеки има 
своята функция на тази земя. 
но да бъдем и повече заедно. 
като отделни частици, еле-

менти от една машина, която 
съвместно работи. един ста-

рец беше казал: “първо трябва 
да се научим да бъдем човеци. 
преди всичко друго. А чове-

кът трябва да може да обича, 
иначе е ходещ труп.” иска ми 
се да не сме ходещи трупове. 
Да градим личности. Да рабо-

тим един за друг. Да творим 
един за друг.

България има хубава поч-

ва за наука, изкуство и ду-

ховност. но не знам колко се 
осъзнава и оценява. Да поли-

ваме тази почва и да раждаме 
хубави плодове. това желая. 
това ми е любимо: “и светли-

ната в мрака свети, и мракът 
я не обзе”. (Йоан 1:5) От нас 
зависи. кой спи дълбоко, кой 
по-малко спи, но сякаш всич-

ки спим. Да бъдем по-светли и 
по-будни! нека не чакаме, то 
нас чака. Ако чакаме да бъдем 
готови, може да чакаме цял 
живот.

пожелавам здраве на Ва-

шите читатели. Усмивки за 
всички от мен!

“

България има хубава почва 
за наука, изкуство и духовност. 
Да поливаме тази почва и да 
раждаме хубави плодове

снимкаалександъркиричев

В “Юдина ела”, реж. Юрий Дачев

От нас зависи...

снимкимихаилхубчев

В “Калуня-каля”, реж. Благой Бойчев
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напусна ни петър Анастасов. С 
малко закъснение разбрах трагичната 
вест. Улисани в делнични ангажимен-
ти, някак не се сещаме за поезията...

А петър Анастасов бе Вселена от 
поезия. поетът, превърнал българско-
то слово във вълшебство. 

Роден е на 27 октомври 1942 г. в 
пловдивското село Марково. Бил е гла-
вен редактор на в. “комсомолска ис-
кра”, директор на издателство “Христо 
Г. Данов”, главен редактор на издател-
ство “Христо Ботев” и директор на из-
дателство “Български писател”. пише 
пиесите “Обещай ми светло минало”, 
“От сняг помилвана душа”, “Голям 
колкото малка ябълка”, “Четирите по-
соки на света”, “Църква за вълци” и 
“Живите от мъртвата махала”. по не-
гов сценарий е заснет филмът “Църква 
за вълци”, както и телевизионните но-

вели “Малка промяна в звездите”, “ко-
мандировка за спомен”, “Оттатък ста-
ваш невидим”. Автор е на девет книги 
със стихове: “Зимна нежност”, “тройно 
огледало”, “площад на хълма”, “както 
те обичам”, “единствено безсмъртие 
любов”, “Четиридесет стихотворения”, 
“този черен бял свят”, “Хубава и про-
клета си”, а миналата година във връз-
ка с неговата 80-годишнина излезе “80 
стихотворения”. 

носител е на редица литературни 
награди, сред които наградата “плов-
див” за цялостно творчество; “Орфе-
ев венец” за поезия на Литературните 
празници “пловдив чете”; национал-
ната награда за поезия “пеньо пенев”; 
наградата за поезия на СБп; нацио-
налните литературни награди “изво-
рът на Белоногата”, “николай Лили-
ев”, “Валери петров” и др. Обявен е за 

почетен гражданин на пловдив.
напусна ни на 7 юни. но за петър 

Анастасов винаги ще се говори в се-
гашно време. Защото остана неговата 
поетична Вселена...

Спомените от детството ми често 
ме връщат към августовските дни на 
1946 г., когато в родното ми село Ле-
сичово гостуваха Ангел каралийчев и 
никола Фурнаджиев. там авторът на 
“пролетен вятър” представи свои нови 
поетични творби, от които ми се е за-
печатало в паметта стихотворението 
“Стара планина”. 

Бъдещият ни талантлив поет и об-
щественик се ражда на 27 май 1903 г. 
в пазарджик. Учи гимназия в Чирпан, 
следва медицина в София. Завършва 
философия и педагогика в Софийския 
университет. но заради интереса си 
към литературата започва да работи 
като библиотекар в Министерството 
на народното просвещение, след това 

става учител по български език. Съче-
тава успешно работата си с престижно 
присъствие и на литературно-творче-
ското поприще. С Ангел каралийчев, 
Асен Разцветников, Георги Цанев и 
други сътрудничи на левия печат в на-
чалото на 20-те години на миналия век. 
тогава ги поема под крилото си Георги 
Бакалов и ги превръща в най-дейните 
сътрудници на сп. “нов път”. издани-
ето е респектиращ глас на левите по-
литически сили по онова бурно драма-
тично следвоенно време. тогавашното 
тяхно творческо присъствие, заедно с 
Гео Милев, Антон Страшимиров, крум 
кюлявков, по-късно Христо Радевски, 
Георги караславов, никола Ланков и 
др., бележи нов значим етап в генези-
са на българската изящна словесност. 
Фурнаджиевият “пролетен вятър”, 
сборникът “Ръж” на каралийчев, Разц-
ветниковите “Жертвени клади”, “Сеп-
тември” на Гео Милев и други забе-

лежителни произведения, отразяващи 
героизма и себеотрицанието на борци-
те за социална справедливост, кърва-
вите издевателства на погромаджиите, 
са епоха в развитието на българската 
литература между войните. 

излизането от печат на “пролетен 
вятър” през 1925 г., неговото могъщо 
въздействие в сюжетно-тематичен и 
емоционален план като че ли извиси-
ха поета на най-високия му творчески 
пиедестал. Мнозина критици оценяват 
тази негова творба като апогей в ця-
лостното му творческо развитие. но не 
трябва да се подценяват и публикува-
ните му творби в сп. “Златорог”, което 
е своеобразен барометър в литератур-
ното ни развитие в течение на повече 
от две десетилетия.

Своята творческа физиономия ни-
кола Фурнаджиев дооформя и обогатя-
ва и като редактор на сп. “Съвремен-
ник”. В тази насока съществена роля 
играят поетичните му преводи от руски 
език, особено креативната му дейност 
като главен редактор на в. “Литерату-

рен фронт”, завеждащ отдел “поезия” 
и главен редактор на издателство “Бъл-
гарски писател”.

но какъвто и пост да заема, той не 
оставя на мира талантливото си перо. 
За това красноречиво говорят и загла-
вията, които трасират неспокойния му 
творчески път - “Дъга” (1928), “Злат-
ни клонки” (1933), “Стихотворения” 
(1938), “Свободна родина” (1944), “по 
пътищата ти вървях” (1958) и др. из-
ключително плодотворни са 50-те и 
60-те години, когато се ражда внуши-
телна поредица от талантливи жизне-
утвърждаващи произведения.

За жалост творческият му устрем бе 
прекършен от ненадейната кончина на 
1 януари 1968 г. не секва обаче заслу-
женият интерес към неоценимото му 
дело. през 1970 г. излизат от печат не-
гови “Съчинения” в 4 тома, през 1981 
г. се преиздава своеобразният флагман 
на неговото творчество “пролетен вя-
тър”. през 1989 г. виждат бял свят и 
негови “избрани преводи”, както и фи-
налната му книга “пробудена земя”.

Поезия

имена

  �
Продрум Димов

отредактора

Скъпи читателю!
 

в този брой на приложението за 
литература, изкуство и култура ще 
отбележим 120-годишнината от 
рождението на Никола Фурнаджиев. 
А на 7 юни ни напусна поетът Петър 
Анастасов - да си припомним негова-
та поетична вселена...

Приятно четене.

  �
Редактор  
Боян Бойчев

Стихотворението

InmemorIam

Бялавъздишка
и този сняг ще мине,
невидим ще изчезне,
в невидимите бездни
на идните години.

* * *

Както те обичам и в съня ти влизам
с времето, което между нас тече,
ще ми скъсаш копче, в бялата ми риза
ще запее тънко влюбено щурче.

Както те обичам и щурчето пее
в космоса на моя милостив таван,
ще пропука съчка и ще остареем,
без да знаем с тебе за това.

Както те обичам и подобно спазъм
старостта ни праща своя стар   
              сигнал,
ще умрем за малко, но ще се запазим
в тоя свят каквито бог ни е създал.

Както те обичам, може би се вричам
на звезда, която свършва своя ход.
може би умирам, както те обичам,
но смъртта е също форма на живот.

ПоетичнатаВселена
наПетърАнастасов

(1942-2023)

и само от картини,
рисувани по памет,
наивно ще ни мамят
рисувани снежинки.

въздишката ти бяла
над преспите ще литне,
ще стопли някой скитник,
а ти ще зъзнеш в шала.

и аз ще зъзна също,
с очи, за тебе слепи.
Ще стопли чужди шепи
въздишката ми бяла.

може би това е,
вълшебството, което
остава под небето
след всеки сняг нетраен.

Незабравими стихове

Нестихващият„Пролетенвятър”

в полетата на родната страна,
живяла векове под турско иго,
и в преспите на Стара планина
днес паметници стари се издигат.

Белеят те край Плевен и Дъбник,
на Шипка горе, близо до елена -
вред, де с кръвта на руския войник
земята ни свещена е поена.

Те спомнят на признателния внук
за битките, донесли свободата,
а подир тоя спомен идва друг -
за паметната септемврийска дата.

и необятни небеса блестят,
и пъпките на клоните се пукат,
и чудно е да имаш верен брат,
що никога не е далеч оттука.

Рускипаметници
  �

Никола ФуРНАДжиев

(1903- 1968)
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Първата Барби (1959 г.)
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Играчката, която 
промени света
мисиитенаБарби-отборбатазаравноправиепрез
завладяванетонакосмосадовдъхновяващитежени

  �
Аида ПАНИКЯН

Барби и Рут Хендлър

Джон Траволта и Оливия 
Нютън-Джон от филма 
“Брилянтин”

Джаки Кенеди в деня  
на убийството  
на президента Кенеди

Барби и Кен (1961 г.)

 Първата Барби е струвала 3 долара, а аксесоарите й - от 
1 до 5 долара. Но стойността й расте, особено на редките и на 
антикварните екземпляри. 

 Смята се, че колекционерите на Барби са над 100 хиляди 
в света. 

 Бетина Дорфман е носителка на световния рекорд на Ги-
нес за най-голямата сбирка, наброяваща над 15 хиляди различни 
екземпляра. 

 Твърди се, че Джиан Янг от Сингапур за около 30 години е 
събрал над 12 хиляди Барби. 

 През 2009 г. бе съобщено, че колекцията на Джовани Ма-
дония, който тогава работи като портиер в Източен Лондон, 
се оценява на 144 925 долара, като 3200 кукли са в малкия му 
апартамент, а над 1000 - в дома му в Сицилия.  

 Редки екземпляри вървят на сериозни цени. Например кук-
лата с образа на Шер от 2007 г. се продава за 314 британски 
лири, а Шер от 2001 г. се предлага от колекционер в Амазон за 
273 лири. Допреди седмици Барби - Тина Търнър вървеше за 155 
долара. На 2 хил. долара е оценена Барби, базирана на френс-
ката кралица Мария Антоанета. Ретро куклите Bubblecut са 
правени от 1961 до 1967 г. и сега една от тях струва не по-
малко от 2999 долара. Един от най-скъпите екземпляри - 6 хил. 
долара, е базирана на германския художник Карл Лагерфелд.

 Особено ценени са ретро моделите, произведени между 
1959-а и края на 60-те години. Те са с червена коса и огъващи се 
крака и се смятат за редки. Една струва около 25 000 долара. 
Аукционни къщи като Кристи, Сотби дори са продали ориги-
налната кукла от 1959 г. за 27 450 долара.

 Колкото и да е странно, най-скъпата, продавана някога, е 
създадена в сътрудничество между Mattel и дизайнера Стефа-
но Кантури през 2010 г. Тя носи малка черна рокля, диамантени 
бижута, проектирани от Кантури, и струва 302 500 долара!

От 3 долара до над 302 000

Пълничката Барби (2016 г.)

по българските закони 
тя вече е придобила право на 
пенсия заради възрастта си, а 
трудовият й стаж е равен на 
годините й - 64. но по всичко 
личи, че скоро няма да се пен-
сионира. Защото е любимка на 
няколко поколения деца. тя е 
просто Барби. по-точно 

Барби Милисънт 
Робъртс - първата 

кукла с лице и тяло на 
възрастен

на 9 март се навършиха 64 
г. от първото й представяне в 
обществото по време на Аме-
риканския панаир на играч-

ките в ню Йорк през 1959-а. 
Висока почти 30 см, с водопад 
от руса коса, с красив грим и 
перфектни форми, тя е първа-
та кукла с лице и тяло на въз-
растен.

Когато Рут Хендлър забе-
лязва, че в игрите дъщеря й 
пренебрегва бебешките кукли 
и се забавлява с измислени 
истории с хартиени кукли на 
момичета и млади жени, осъз-
нава, че на пазара няма кукла, 
която да накара малките моми-

ченца да си представят бъдеще-
то. Рут, която от 1945 г. заедно 
със съпруга си са основатели на 
многонационалната компания 
за играчки Mattel,Inc., взема за 
модел на Барби героиня от гер-
мански комикс на име лили. 
през 1959 г. са продадени над 
351 хиляди кукли. 

Кен от реброто на 
Барби

никой не бива да е сам. и 
ако ева е създадена от реброто 
на Адам, за да не е сам и само-
тен, то Кен идва през 1961 г., 
за да прави компания на най-
известната играчка в света. 
Стройният над 30-сантимет-
ров брюнет е кръстен на сина 
на Рут Хендлър. той също 
претърпява развитие, а през 
90-те излиза на пазара бръсне-
щият се Кен - когато се намок-
ри лицето му, появява се бра-
да, която може да се избръсне 
с неговата самобръсначка. 

Барби има нужда и от близ-
ка приятелка, с която да спо-
деля преживяванията си. така 
през 1963 г. се появява Мидж. 

пет години по-късно, в под-
крепа на равноправието, Барби 
представя новата си приятелка 
- чернокожата Кристи. после 
се сдобива с още приятелки от 
различни народности и раси.  
 Има над 130 професии, 

кандидатира се за 
президент 

професионалните кариери 
на Барби са стюардеса, лекар-
ка, фотографка, биохимичка, 
открила лек за рак, инженер, 
борец с престъпления в стил 
ангел на Чарли или полицей-
ски детектив и пр. но винаги 
носи посланието, че е въз-
можно една жена да бъде и да 
прави каквото реши и едно-
временно да изглежда фантас-
тично, докато го прави.

Четири години преди човек 
да стъпи на луната, през 1965 г. 
Барби вече е астронавт. Обле-
чена в сребрист скафандър и с 

шлем, тя показа на момичетата, 
че могат да стигнат до звездите, 
а от 1992 г. насам във всяка из-
борна година се кандидатира за 
президент на САЩ.

Бързо се превръща от иг-
рачка в момиче и жена с мно-
жество мисии.
Приятелката й се бори 

с онкозаболяване

За да помогне на момичета 
с рак, компанията създава пле-
шива приятелка на Барби на 
име ела през 2012 г. лимити-
раната серия се разпространява 
в болниците. В отговор на пе-
тиция от майка на болно от рак 
дете, Mattel произвежда по-го-
лям брой ела през 2014 г. 

идва и усмихнатата Беки в 
инвалидна количка - има мно-
го деца с увреждания, които 
биха искали кукла да прилича 
на тях. но се оказва, че Къща-
та на мечтите няма достъп за 
инвалидната количка, а Беки е 
продуктов провал. 

Компанията пуска специ-
ална колекция “Вдъхновяващи 

жени”, която включва Амелия 
еърхарт (първата жена, преле-
тяла сама през Атлантическия 
океан), художничката Фрида 
Кало, Катрин Джонсън - физик, 
космически учен и математик в 
центъра лангли на нАСА. 

От вдъхновението до 
риска от неправилно 

хранене

немалко дискусии и дори 
критики предизвика в годи-
ните влиянието, което оказва 
на подрастващите момичета 

съвършеното тяло на Барби. 
Доколко момичетата иденти-
фицират собствените си тела 
с идеалните мерки на Барби 
и това не се отразява зле на 
психиката им, не ги ли под-
тиква към анорексия, булимия 
и други хранителни разстрой-
ства? излязоха изследвания 
и научни публикации в прес-
тижни медицински издания. 
Mattel реагира на упреците и 
през 2016 г. Барби се предла-
га в 4 типа тяло: оригинално, 
високо, дребно и с извивки, 
за да отразява по-добре све-
та, който момичетата виждат 
днес. новите типове фигури 
отведоха Барби до корицата 
на “тайм”...
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Бекиркадриески:

В Македония не можеш
да се наречеш българин*
ИскамдасевидяочивочиспосланиканаРСМвСофия,
даразберакаквоправитойзаотношениятамеждудветестрани

  ᄑ
 

Интервю на Петя Кузева, „Фокус”

Съпредседателят на сдружението 
на българите в Република Северна 
Македония “Шемето” Бекир Кадри-

ески, който беше пребит от непо-

знати в град Струга, е с кръвоизлив 
в стомаха и ще бъде докаран за об-

стойни прегледи във военномедицин-

ска академия в София. Бекир говори 
ексклузивно пред “Фокус”. Кадрие-

ски беше бит, ритан и обиждан на 
етническа основа с думите “мръсен 
българин”. Това е поредният случай 
на нападение над българин в РСМ.

 Честит рожден ден, Бекир! 
Пожелавам Ви първо здраве и бър-
зо възстановяване! Как се чувства-
те?

- Благодаря ви! Имам проблем 
със стомаха. но имам кръвоизлив.

 Това не е добре. Колко сериоз-
но е, какво казват в болницата?

- Знаеш тук как е в Македония. 
какво да казват, минават, ти стоиш 
и чакаш. пак идваха в стаята, питат 
"как си?". казвам им "ми, така съм", 
пак си тръгват. при нас в Македония 
това е медицината.

 Ако българската държава 
предложи да дойдете на лечение 
в България, както са направили за 
други ваши сънародници, Вие като 
вариант имате ли го? И вече някой 
попитал ли Ви е? Консулът ни пъ-
туваше към Вас още вчера (втор-
ник - б.ред.), поне така казаха бъл-
гарските власти.

- Да, консулът беше при мен вчера 
и днес е тук, както и някои от нашите 
хора от България, мои приятели, кои-
то трябва да ме върнат във военната 
болница и да видят какво ще стане, 
да се направят изследвания. тук не 
може човек да направи никакви из-
следвания, за нас българите е малко 
по-трудно. Стоиш и си чакаш само, 
те не са заинтересовани. От вчера ми 
е проблем, снощи и днес не се чувст-
вам добре със стомаха. Може би в 
стомаха ми се е случило нещо. не ми 
направиха е-картина и не знам какво 
ще стане. Ще дойдат някои от хората 
от България и ще дойдат във военна-
та болница да ми направят и на гла-
вата снимки. но още ги няма.

 Кога да ви чакаме в България 
и с какво ще пристигнете? Орга-
низирано ли е нещо от българска 
страна официално?

- не знам, това ще се реши дали 
ще е организирано с хеликоптер или 
с автомобил, ще видим. нямам още 
информация за това.

 Бекир, наистина ми е мъчно, 
че водим този разговор на рожде-
ния Ви ден. Пак Ви пожелавам да 

сте много здрав и от целия екип на 
"Фокус". Да сте все така човек с 
позиция. Знам, че е неприятно да 
се връщаме назад, но разкажете 
за случката как стана. В България 
вече има много коментари, че хора, 
които са албанци им е платено да 
ви набият. Каква беше точно ре-
пликата към вас? Вярно ли е, че са 
ви нарекли "мръсен българин"?

- Аз не съм имал контакт с тези 
хора. тогава просто си пиех кафето, 
и ме нападнаха. не съм очаквал, че в 

кафенето ще ме нападнат случайно. 
Спекулира се и с това, че някой им 
е платил, не знам още. От полицията 
казват, но и на тях им нямам дове-
рие. Аз каквото кажа, те си го пи-
шат каквото си искат. като слушам 
съгражданите тук в  Струга, всички 
казват, че такъв човек, като го хване 
полицията, после го пускат на свобо-
да. такива неща се случват. трябва 
полицията да го прибере. 

Също разговарях и с посланичка-
та на САЩ снощи. тя ми даде ком-
плексна поддръжка за всичко, което 
трябва. ние сме асоциация, която ра-
ботим и с Американското посолство, 
въобще с всички посолства в Маке-
дония. И мисля, че ще трябва да запо-
чнем да работим малко по-сериозно. 
не съм чул по телевизията да казват 
така ли се работи в Македония? И за 
всички, които са нападали наши хора 
в Македония, за всички те казват, че 
тези хора са ненормални - тези, ко-
ито нападат българите в Македония. 
те са платени и, затова и го правят.

 Тоест, според вас, за да ги опра-
вдаят, като ги изкарват ненормал-
ни, както казвате. Невменяеми.

- така ги изкарват, но след като 
вече го направят проблема на хората 
- като ненормални. Защо ненормал-
ните да се занимават само с нас, като 
нападат наши хора? Защо не са не-
нормални за полицията. какво да ги 

правим, казват от полицията. каквото 
искат да го правят, аз откъде да знам. 
Аз човекът въобще не го познавам, 
ако е ненормален има места, където 
да се лекува, да го оставят в заведе-
ние за лечение на душевно-психи-
чески болести. това не е аргумент, 
който да се вади при всеки случай. 
това мога да го потвърдя от извест-
но време. не знам с вашата медия ли, 
не знам с кой разговарях, те казваха  
-  другите казваха - ние сме от Сдру-
жението "Цар Борис", от Сдружени-

ето "Фердинанд", от Сдружението 
"ванче Михайлов", за това какво се 
случва с всяко българско сдружение. 
И аз не вярвях, мислих, че работите 
как да кажа... се манипулират. 

Сега, като видях със своите очи, 
че това е факт, какво се прави тук в 
Македония, вече вярвам и вярвам, че 
това трябва да се спре. Да няма ни-
какви разговори, да се затвори грани-
цата, да се прекъснат комуникациите 
с Македония, както и бизнес, елек-
троника, електричество, всичко да се 
спре. това моля, някой да го наложи. 
И ето сега чакам какво ще кажат ма-
кедонските власти за мен.  какво ли 
ще кажат, че съм такъв какъвто каз-
ваха, че е Християн пендиков - че 
бил наркоман, това-онова, а сега да 
видим какво ще кажат за мен.

 Разбрах Ви, пак се извинявам, 
че ви връщам към онзи момент. 
Какво Ви казваха, докато Ви на-
лагаха 5-6 човека, наистина съжа-
лявам, че питам. Казвате, че със 
сигурност е въз основа на това, че 
имате българско самосъзнание, на-
ричаха ви "мръсен българин".

- Сигурно, нормално е. И на тези 
факти се разпростират пропаганди. 
при нас се прави, защото сме бълга-
ри. тук имат и камери навсякъде, но 
ги правят тези работи. Ако си в Ма-
кедония, всичко можеш да видиш, 
ама българин не можеш да видиш в 

Македония. И това трябва да е ясно. 
не можеш да видиш и това е, край. 
това го осъди и Американското по-
солство, осъди го и еС. нормално е 
просто да излизам. кой какво смята, 
защо го смята, каква му е целта и 
какво ще кажат властите тук в Маке-
дония.

 Страх ли Ви е, Бекир?
- не.
 Браво!
- Още не се страхувам, ако започ-

на да се страхувам, какво ще се про-
мени?

 Казах Ви, че трябва да има 
гласност за вашия случай, важно е.

- Аз директно звънях първо на 
вас, за това да ви кажа, че първи сте 
вие, които ме потърсихте.

И като дойда в София ще имаме 
възможност да направим една до-
бра тема, да разясним проблемите. 
в присъствието на нашия посланик 
от Македония в България, искам да 
се свържем с него и да разбера как-
во той прави за отношенията между 
Македония и България. нещата са 
вече са по-трудни и лично искам с 
него да се срещна и да видя каква му 
е целта. Искам да представя нещата. 
всеки път да се вадят от тях някакви 
аргументи, но сега с мен, в моя слу-
чай не могат да се вадят. Защото няма 
как да кажат същото, че аргументите 
за нашите други клубове, които ги 
имаме в Македония, имат някакви 
аргументи. Дали нещо от еврейската 
общност или кой бил лидер на дру-
го или не знам кое си, сега да видим 
каво ще кажат за нас. ето това искам 
да го чуя от македонците, от нашите 
тук в Македония да ми кажат в очите 
какво ще се случи с мен.

 Благодаря, Бекир. Как да за-
вършим този първи разговор?

- Аз ви поздравявам всички, бъде-
те живи и здрави, вие работите с фа-
кти, тук при нас вече е ясно на всички 
какви са нещата. не могат да казват 
някои неща, които на някои не му 
харесват в Македония. в Македония 
не можеш да се наричаш българин - 
можеш да се наречеш мечка, може да 
се наречеш африканец, можеш да се 
наречеш всичко, но като разберат, че 
си българин, не знам какво им става. 
Аз самият не знам защо. А искат в 
европа. е, няма в европа.

 Ще искате ли български пас-
порт?

- Искам първо да се изяснят рабо-
тите и да може спокойно хората да 
са кой какъвто иска, това най-мно-
го ме засяга. нашите деца да могат 
спокойно да могат каквото искат да 
си го вземат, да си живеят нормално, 
както и вие в европа, така и нашите 
тук. А не да пиеш кафе в кафенето 
и да те напада някой. Случайно. как 
така случайно? как се намират тези 
хора, които нападат нашите предсе-
датели на сдруженията и на нашите 
клубове? как се намират всички тези 
хора, които са ненормални? как ги 
оставя държавата като са ненормал-
ни да се движат, това е политика на 
ненормалните хора.

Със съкращения*заглавията са на редакцията
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Роден в бурен и напрегнат период, 
настъпил след Освобождението. Ви-
дял ужаса на 4 войни, погнусен от по-
тушаването на Войнишкото въстание, 
забавяне на лечението му, заради Дев-
етоюнския преврат и малко след това 
починал. това са само част от събити-
ята, които са протекли през живота на 
Христо Димитров измирлиев, известен 
още като Христо Смирненски.

на 29.09.1898 г. в град кукуш (Гър-
ция), в семейството на елисавета и Ди-
митър измирлиеви, се ражда бъдещият 
поет Христо Смирненски. Вследствие 
на Берлинския конгрес (1878 г.) много 
територии населени с българи са оста-
нали извън границата на Отечеството, 
включително и кукуш. едва когато е 
завършил четвърто отделение, Хрис-
то измирлиев се мести при дядо си в 
София, за да продължи своето образо-
вание и заради разрушенията от меж-
дусъюзническата война в кукуш, през 
1913 г., семейството му също се пресел-
ва в София.

Христо записва в техническото 
училище и помага на семейството си 
като продава вестници. Също като по-
големия си брат - тома измирлиев, 
започва да публикува стихове и проза 
в хумористичния вестник “к`во да е” 
през 1915 година. на следващата годи-
на сътрудничи и във в. “Българан”. и в 
двата вестника се подписва под името 
Ведбал.

През 1917 година постъпва като юн-
кер във Военното училище и въпреки 
строгия и тежък режим започва редак-
торска дейност във в. “Смях и сълзи”, 
където за първи път се появява с името 
Христо Смирненски. Други издания, 
на които сътрудничи, са “Барабан”, 
“Сила”, “Художествена седмица”, “на-
родна армия” и др.

През април 1918 г., под името Вед-
бал, публикува първата си стихосбирка 
“Разнокалибрени въздишки в стихове 
и проза”. През същата година, когато е 
четвърти курс, напуска Военното учи-
лище отвратен от кръвопролитния на-
чин, по който е потушено Войнишкото 
въстание (Владайския бунт), а баща му 
трябва да плати неустойки, заради на-
пускането на Смирненски.

Вече като цивилен, Христо е вклю-
чен в редколегията на “Българан”, в 
първия брой на сп. “Червен смях”, ко-

ето е хумористично списание и орган 
на Българска комунистическа партия, 
печата стихотворението “Везните на 
морала”. на 01.05.1920 година в списа-
нието е отпечатано стихотворението му 
“Първи май”.

на следващата година започва ре-
дакторска дейност в “Българан”, а през 
1922 година основава свой хумористи-
чен вестник - “маскарад”. През фев-
руари същата година издава втората и 
последната си стихосбирка “Да бъде 
ден!”, която е приета добре от читате-
лите и към края на годината излиза и 
второ издание.

През април 1923 година, поетът по-
лучава кръвоизлив и лекарите установя-
ват каверна, образувана от туберкулоза 
на белия дроб. Последните си месеци 
прекарва в слънчева стая в Горна Баня. 
Дори и болен, той продължава да пише 
- в края на май отпечатват последната 
му творба “Приказка за стълбата”. В нея 
се разобличават “героите” на народа, 
които, заслепени от власт и богатство, 
са слепи и глухи, забравят от къде са 
тръгнали и защо са тръгнали.

По време на Деветоюнския преврат, 
Смирненски получава втори пристъп 
на болестта, но жандармерията не поз-
волява да бъде откаран до санаториума 
на д-р Хаджииванов до 16 юни. когато 
вече е откаран, е твърде късно за какви-
то и да е интервенции и в утринта на 18 
юни, поетът напуска този свят. 

много литературни критици, а и не 
само, приемат Смирненски за наслед-
ник на пионерите в пролетарската ли-
тература и често го свързват с Димитър 
Полянов. Заслугата на Смирненски е 
в това, че поезията се отваря към иде-
ологиите и се връща към традициите. 
Стихотворенията в “Да бъде ден!” са 
актуализиране на политически и об-
ществени сцени, които се разиграват в 
дадено пространство и време. Зад пове-
чето му творби стоят събития, за които 
се пише във вестниците - Руската рево-
люция, убийствата на карл Либкнехт и 
Роза Люксембург и др. тук поетът най-
много се доближава до идеологиите, 
завещани ни от Ботев за борба и рево-
люция.

Христо Смирненски ни завещава 
над 800 лирически произведения и над 
100 прозаически. Сред тях са: “ний” 
(26 юни 1920), “Червените ескадро-

ни” (3 септември 1920), “Улицата” и 
“Утрешния ден” (24 септемри 1920), 
“Северно сияние” (29 октомври 1920), 
“През бурята” (6 януари 1921), “Йо-
хан” (27 януари 1921), които са публи-
кувани в “Червен смях”. Други негови 
произведения са “Жълтата гостенка”, 
“Старият музикант” и “Братчетата на 
Гаврош”:

Ти целия скован от злоба си,
о шумен и разблуден град,
и твойте електрични глобуси
всуе тъй празнично блестят!

Че всяка вечер теменужена
ти виждаш бедните деца
и обидата незаслужена
по изнурените лица.

Съдбата рано ги излъгала,
живота сграбчил ги отвред
и ето ги: стоят на ъгъла,
с прихлупен до очи каскет.

Какво им даваш от разкоша си
ти - толкоз щедър към едни,
а към бездомните Гаврошовци
жесток от ранни младини?

Spisanie.to

на 18 юни 1923 г. в 6,30 
часа сутринта, в частен сана-
ториум в Горна баня, спря да 
тупти сърцето на слънчевото 
момче в българската литера-
тура. малко над три месеца 
преди да навърши 25 години. 
Половин час преди смъртта, 
разбираме от спомените на 
сестра му надежда измирли-
ева, че той “поисква лист да 
пише, но това си остава по-
следното негово желание”.

Опелото му е в църквата 
“Свети крал” (“Света неде-
ля”). След като привършва, 
пред насъбралото се множе-

ство внезапно се изправя Гео 
милев. “В занемелия храм 
прозвуча неговият вълнуващ 
глас. той говори за тежката 
загуба, която понася българ-
ската поезия със смъртта на 
Смирненски, говори за него-
вите блестящи качества на 
изключителен поет” (коста 
Георгиев).

над гроба му Георги Ба-
калов свързва съдбата и пое-
зията на Христо Смирненски 
с живота и творчеството на 
Христо Ботев.

Получил първия кръво-
излив в края на април и чул 

смразяващата лекарска диа-
гноза, Христо Смирненски на-
мира сили да се усмихне: “тая 
година моята стара приятелка 
- жълтата гостенка - потропа 
на левия ми дроб. Слава богу, 
че имам само два дроба - до-
година няма вече къде да се 
приюти. Всъщност, мене как-
во ми трябваше да отивам “на 
гости у дявола!”. ето че опаш-
ката му остана в ръцете ми и 
от велики четвъртък аз съм на 
велико разпятие” (“как ще си 
умра млад и зелен”). 

неговата усмивка и негови-
ят глас и до днес се носят над 

столичните улици. Сенките на 
неговите лирически герои и до 
днес се спотайват по ъглите на 
софийските улици с бляскави-
те витрини. Витоша надвечер 
е все тъй “загадъчна и неж-
на - като теменужен остров в 
лунносребърни води”, каквато 
е била, докато самият той я е 
съзерцавал допреди век.

Във връзка със 100 години 
от гибелта на Христо Смирнен-
ски националният литературен 
музей и къща музей “Христо 
Смирненски” инициират по-
клонение пред гроба на поета в 
Централни софийски гробища 

(парцел 6, ред 14). Заупокой-
на молитва ще отслужи отец 
николай Цурев от столичния 
храм “Света неделя”.

Поклонението, което включ-
ва кратка програма с участието 
на директора на нЛм атанас 
капралов, главния уредник на 
музея елена алекова и актьора 
мариан маринов, ще се състои 
на 16 юни (петък) от 11 часа.

Национален  
литературен музей
www.nlmuseum.bg

tel:+359 2 987 34 14

Да си спомним за него на поклонението

Христо Смирненски -  
един безкраен талант
Навършватсе100годиниотсмърттанапоета
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Двете премиери на 
новия албум на Ми-

рослава кацарова и 
Мирослав турийски 
“Beyond Jazz” ще бъ-

дат на 18 юни от 20 ч. 
в двора на Драматич-

ния театър в пловдив 
и на 22 юни от 20 ч. в 
културното простран-

ство “портрет” в Со-

фия, научи ДуМа от 
Демна Димитрова.

Мира кацарова 
наблюдава от години 
различните метамор-

фози на джаза като 
стил, принадлежащ 
до голяма степен на 
XX век. Джазът като 
музикален жанр от 
началото на новия век 
се развива в различни 
посоки. по думите на 
Мира “музиката, как-

то и останалите изку-

ства, е отражение на 
самия живот, на вре-

мето, на промените”. 
легендарният те-

лониъс Монк казва, 
че работата на музи-

канта е да се опитва 
да наблюдава живота 

и да го транскриби-

ра в музика. именно 
това са решили да 
направят Мирослава 
кацарова и Мирослав 
турийски в новия ал-

бум, наречен красно-

речиво “Beyond Jazz”. 
този път Мирос-

лава кацарова се фо-

кусира в интерпрета-

ции на познати песни 
от близкото минало, 
някои от които спо-

койно биха могли да 
бъдат назовани “нови 
стандарти”. 

Сред тях са “Both 

Sides Now”, “Practical 
Arrangement”, “Samba 
e Amor”, “Human 
Nature” и др. песни, 
в които има разказа-

ни истории за смире-

ние, избори, осъзната 
обич, любов към град-

ския живот, екзистен-

циална мъдрост. 
В албума са вклю-

чени две авторски 
композиции на Ми-

рослав турийски по 
текстове на Мира ка-

царова. едната е спе-

циално създадена за 
петия студиен албум 
на вокалистката, а 
пиесата е озаглавена 
“под небето на плов-

див” - като намигва-

не към града, в който 
двамата артисти жи-

веят и творят.

натозиденсародени

накратко

БОЙКАВЕЛКОВА,актриса
ЕПИСКОПЕВЛОГИЙ,игумен
наРилскияманастир
КИРИЛКАДИЙСКИ,поет,преводач,
дипломат
КРАСИМИРАНЕВ,европейски
шампионпобиатлон
МИЛЕНААТАНАСОВА,актриса
СИМЕОНСАКСКОБУРГГОТСКИ,
политик,министър-председател
наБългария(2001-2005)

Министерството на кул-

турата обяви на официалната 
си страница в интернет но-

минациите за националната 
награда “Христо Г. Данов”. 
тържествената церемония 
по връчването на отличията 
ще се състои на 16 юни от  
17 ч. в двора на къщата му-

зей “Христо Г. Данов” в 
Стария град на пловдив. 

Събитието се организира 
от Министерството на кул-

турата и Община пловдив, 
съучредители на награда-

та за принос в българската 
книжовна култура. конкур-

сът се провежда ежегодно 
от 1999 г. номинираните 
участници традиционно 
получават своите отличия 
по случай 24 май - Деня на 
светите братя кирил и Ме-

тодий, на българската азбу-

ка, просвета и култура и на 
славянската книжовност.

наградите се определят 
на конкурсен принцип в два 
кръга. Връчват се осем на-

гради в категориите “Бъл-

гарско издателство”; “автор 

на българска художествена 
литература”; “преводач на 
художествена литература”; 
“автор в областта на хума-

нитаристиката”; “автор на 
издание за деца”; “Худож-

ник или дизайн и оформле-

ние на книга”; “представя-

не на българската книга” и 
“Библиотечно дело”. 

Голямата награда е за ця-

лостен принос в национал-

ната книжовна култура. на 
носителите на отличията се 
връчват диплом, малка плас-

тика и парична награда, а на 
номинираните - диплом.

номинирани за при-

нос в българската книжов-

на култура - 2023 г., са за 
“Българско издателство” 
- изд. “лист”, изд. “Фама” 
и изд. “точица”; за “автор 
на българска художестве-

на литература” - николай 
терзийски за “Звезди под 
клепачите” на изд. “Жанет 
45”, красимир Димовски 
за “ловецът на русалки” 
на ик “Хермес” и любо-

мир Халачев за “портрет 

на непозната жена” на ик 
“Хермес”; за “преводач на 
художествена литература” - 
кирил кадийски за превод 
на “ад” от Данте алигиери, 
изд. “колибри”, Валенти-

на Бояджиева за превод на 
“Годините” от ани ерно, 
изд. “лист”, и нина Вено-

ва за превод на “Градове на 
хартия. Животът на еми-

ли Дикинсън” от Доминик 
Фортие, изд. “лабиринт”; 
за “автор в областта на ху-

манитаристиката” - Боянка 
арнаудова за “Златният век 
на българската опера”, изд. 
“лист”, антоанета Дончева 
за “Самюъл Бекет: сияйното 
отсъствие”, изд. “изток-За-

пад”, и ивайла александро-

ва за “Оловна тишина. ис-

торията на един разстрел”, 
изд. “Жанет 45”; за “автор 
на издание за деца” - юлия 
Спиридонова за “Сянката на 

Щуреца”, ик “кръгозор”, 
Виктор Самуилов за “Вдън 
прогледния мрак. Сказание 
за нощни птици” на изд. 
“Жанет 45”; за “Художник 
или дизайн и оформление на 
книга” - тоня Горанова за 
“роди се Младенец” от тоня 
Горанова, изд. “колибри”, 
невена ангелова за “Вдън 
прогледния мрак. Сказание 
за нощни птици” от Виктор 
Самуилов, изд. “Жанет 45”, 
капка кънева за “книга на 
безпокойството” от Фер-

нандо песоа, изд. “кръг”; 
за “представяне на българ-

ската книга” - няма номина-

ции; за “Библиотечно дело” 
- академичната библиотека 
и архив на националната 
академия за театрално и 
филмово изкуство “кръстьо 
Сарафов” и регионалната 
библиотека “Сава Добро- 
плодни” в Сливен.

Тържествен концерт по повод  
55 години от създаването  
на Хора на софийските момчета при 
читалище “Цар Борис Трети - 1928” 
ще се състои на 18 юни от 12 ч. в 
зала 6 на НДК. Под диригентството 
на Адриана Благоева съставът ще 
изпълни любими на хора песни и нови 
творби. В концертната програма 
като солисти ще се включат 
настоящи и бивши хористи. Клавирен 
съпровод - Зорница Гетова. Билети - 
на касите на НДК

Пластики от метал  
на студенти от НХА  
в галерия „Средец”

Изложбата “Настоящите”, под-
редена в галерия “Средец” на Минис-
терството на културата до 22 юни, 
представя студентите от I-IV и от 
магистърския курс от Катедра “Ме-
тал” към Националната художест-
вена академия. Катедра “Метал” 
към Факултета за приложни изку-
ства и дизайн в НХА е основана през 
1991 г. Първоначално ръководител и 
единствен преподавател по главните 
учебни дисциплини “Метал” и “Ком-
позиция” е доц. Георги Чапкънов, след 
което се оформя екип от най-добри-
те специалисти в различните обла-
сти на художествения метал, като 
всеки от професорите създава специ-
ализирано ателие: Богомил Николов 
- ръководител ателие “Медална плас-
тика”, Димитър Делчев - “Ювелирно 
изкуство и дизайн”, Велислав Мине-
ков - “Металопластика”, Иван Сла-
вов - “Скулптура”, а по-късно и доц. 
Емил Бачийски - “Метална пластика 
за конкретна среда”. Дългогодишен 
преподавател по дисциплината “Ри-
суване” е доц. Кирил Матеев.

Видинските кукленици 
представят  
„Игра на приказки”  
във Велико Търново

Международният театрален 
фестивал “Лято, кукли и приятели” 
продължава на 17 юни в 11 ч. на сце-
на “Арт лято” до ХГ “Борис Денев” в 
парка “Асеневци” във Велико Търново. 
Почитателите на кукленото театрал-
но изкуство ще се срещнат с героите 
от спектакъла “Игра на приказки”. 
Представлението е от репертоара на 
Държавния куклен театър във Видин. 
Постановката е на Мая и Митко Ди-
митрови, сценографията и куклите 
- на Борис Георгиев, а музиката - на 
Петко Т. Манчев. В ролите се превъ-
плъщават Христо Иванов и Алексан-
дър Томов. След представлението от  
12 ч. в камерна зала на Художествена-
та галерия “Борис Денев” ще бъде от-
крита изложбата “Сцена и кукли” на 
сценографката Наталия Гочева. За нея 
“театърът е живот и животът е те-
атър”, защото те са едно цяло. Ната-
лия Гочева е един от водещите сцено-
графи у нас и в чужбина. Спектакълът 
“Русалка” е нейната първа творческа 
работа с екипа на Театър “Весел” във 
Велико Търново. При неблагоприятни 
атмосферни условия откриването на 
изложбата ще бъде в 12,30 ч.

СНИМКАДКТВИДИН

Номинации за наградата 
„Христо Г. Данов” 
Тържественатацеремонияпо
награждаванетонаотличенитеще
сесъстоина16юнивПловдив

СНИМКАМИНИСТЕРСТВОНАКУЛТУРАТА

СНИМКАВАСИЛКАБАЛЕВСКА

Пиано и глас в новия албум на Мирослава Кацарова 
и Мирослав Турийски „Beyond Jazz”



справочник14
2023

петък
16 юни

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник
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Нивото на енергията ви 
ще тръгне към спад, на-

мерете начин да се заре-

дите отново.

Възможно е проблем от 
миналото да усложни 
отношенията в семей-

ството.

Нуждаете се от подкре-

па, но я търсите не къде-

то трябва. По-възрастни 
хора ще ви бъдат полезни.

Ако се занимавате със 
свободна творческа дей-

ност, опитайте да се са-

модисциплинирате.

Абстрахирайте се от 
странично влияние, съ-

средоточете се върху ва-

жното за вас.

Настроени сте роман-

тично. Проявете жест 
към някого, на когото 
държите. 

Обуздайте своята разто-

чителност. Човек може 
да живее и с малко неща 
и пак да бъде щастлив. 

Времето е подходящо за 
обучение. Ако ви пред-

стои да пишете нещо, 
днес ще ви спори.

Проявете разбиране към 
членовете на семейство-

то и внимание към тех-

ните грижи.  

Всичко тече, но не всеки 
се променя. Днес положе-

те усилия да промените 
нещо в себе си.

Ако възникне сложна си-

туация, направете малък 
компромис, за да запази-

те спокойствието си.

Настроени сте опти-

мистично и с основание 
- днес съдбата е на ваша 
страна.

овеН

светитихонизвършилмногочудесаи
починалвдълбокастарост

светитихонбилроденвградаматунтна
островкипъротблагочестивиродителихрис-
тияни.отнай-раннигодинитеговъзпитавалив
християнскоблагочестиеигонаучилидачете
свещенитекниги,порадикоетотихонбилпри-
етвцърковнияклириудостоенсдлъжността
нацърковенчетец.Зарадичистотатанасвоя
живот по-късно бил поставен от аматунтския
епископсветимемнонзадякон.когатоепис-
копмемнонпочинал,пообщотожеланиена
аматунтскитехристиянисветитихонбилръко-
положеннанеговомястоотсветиепифаний,
архиепископкипърски.

Христовият светител тихон поел тежкия
труддаотвърнежителитенааматунтотезиче-
скитезаблудиидагиприведекъмпознанието
наХристабога.втозиголямтрудмупомагал
господ, защото, като освободил словесното
стадоотвласттанадявола,светителятгодовел
вкошаратанаправославнатавселенскацърк-
ва,обръщайкикозлитевХристовиовци.свети
тихонунищожавалидолитевоколноститена
аматунт,ахрамоветеим,катобесовскижили-
ща,събарялиразрушавал.

благочестиво управлявайки повереното

му от господа паство, светителят починал в
дълбокастарост.Зарадимногобройнитесичу-
деса,извършенинесамоприживе,ноислед
смъртта,светитихоненареченчудотворец.в
службатанасветитихонсеказваитова,четой
пророческипредузналивъзвестилнадругите
времетонасвоятакончина.

Църкватапочитана16юнисв.тихон,еп.аматунтски,Чудотворец.св.свщмчкти-
грийпрезвитерисв.мчкевтропийчетец.пренасянемощитенасв.теофанЗатворник

05.55 денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 култура.бг
12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 светътнажестовете
12.45 телепазаренпрозорец
13.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 малкиистории
15.00 “принцесалилифее”-ани-

мационенфилм
15.15 “детективска агенция

“ласеимая”-твфилм
15.45 телепазаренпрозорец
16.00 бързо,лесно,вкусно
16.30 светътиние
17.00 българияв60минутисма-

рианавекилска
18.00 посветаиунас
18.30 ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 посветаиунас
20.45 спортниновини
21.00 панорама с бойко васи-

лев
22.00 вкадър
22.30 вечнатамузика
23.00 посветаиунас
23.25 “разполовеното момиче” -

играленфилм(12)
01.20 100%будни/п/
02.55 култура.бг/п/
03.55 “детективска агенция

“ласеимая”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 ощеотденя-коментарно

предаване/п/
05.40 “ема”-детскитвфилм

06.00“тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещидесиславастоянова
иалександъркадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.30“комицитеиприятели”-ко-
медийношоу

13.30 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов/п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 премиера: “опасни улици”
- сериал, с.16 (финал на
сезона)

17.00bTVновините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щацветанкаризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
оннаиграсводещмихаил
билалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00 премиера: “опасно изку-
шение”-сериал,с.5,еп.68

21.00 “съни бийч” - сериал, с.1,
еп.9

22.00bTVновините-къснаеми-
сия

22.30премиера: “камионджии” -
сериал,еп.20

23.30“дъфивазовски”-сериал,
с.1,еп.3

00.20“катонакино”-предаване
закино

00.30 “столичанивповече” -се-
риал,с.10,еп.13

01.20 “Фамилията” - сериал, с.3,
еп.2

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”-токшоусво-

дещидесиславастоянова
иалександъркадиев/п./

04.30“камионджии”-сериал/п./
05.30“тролчета:купонътпродъл-

жава”-анимационенсери-
ал,с.2,еп.13

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешенблок

09.30 “на кафе” - предаване на
NOVA

12.00 новинитенаNOVA
12.30 “наследство” (премиера) -

сериенфилм
13.30 “остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал
15.00 “не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм
16.00 новинитенаNOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистичношоу
17:00 “семейнивойни” - телеви-

зионнаигра
18:00 “голямото преследване” -

телевизионнаигра
19.00 новините на NOVA - цен-

тралнаемисия
20.00 “черешката на тортата”

(новсезон)-риалити
21.00 “новобранецът” (премие-

ра)-сериал,сезон1
22.00новинитенаNOVA
22.30 “Фбр” (премиера) - сери-

ал,сезон4
23.30 “частнидетективи” -сери-

ал,сезон2
00.30 “престъпни намерения” -

сериал,сезон9
01.20 “рейдонован”-сериал,се-

зон4
02.00 “Ямата”-сериенфилм
03.40 “останисмен:Завинаги”-

сериал/п/
04.50 “не ме оставяй” - сериен

филм/п/
05.30 “частнидетективи” -сери-

ал,сезон2/п/

10.00Училищезародители

11.00EuroTVShop

11.30светътивсичковнего

12.30EuroTVShop

13.00новини

13.15политикаиспорт

14.15 разследването на валя

ахчиева

15.15новини

15.30EuroTVShop

16.00делници

19.30новини

20.00евродикоФ

23.00новини

23.30Шесточувство

01.30EuroTVShop

03.30 интересно със славчо то-

шев

04.00евродикоФ

Честито!

член на Бкп от 1954 г., понастоящем член на Цк и политбюро на Бкп.  
Достоен продъжител на социалистическата и комунистическата идея на 
баща си Генчо кънев иванов (Циклопа), загинал като партизанин през 
1943 г. в бой с фашистката полиция. от детските си години е по фашистки 
арести и два пъти е интерниран от фашистката власт. признат за аБпФк. 

Целия си живот посвещава в служба на родината. работи в атЗ - Хи-
мически комбинат в стара Загора, в системата на Министерството 
на външната търговия, в българското търговско представителство 

в Москва. активно работи и днес за обединението на комунистиче-
ското движение в България и на цялото ляво пространство в името на 
нацията. политически секретар на областната по на Бкп.
ЖеЛаеМ ти крепко ЗДраве и все такава всеотДаЙност 

къМ ДеЛото!
Областен комитет на БКП – Стара Загора
Областен комитет на БАС – Стара Загора
Общински комитет на БСП – Стара Загора

къНЧо геНЧев къНев
на 89 години

другарю къНев, 
скъпи приятелю!

ЧестИт роЖдеН деН!
роден на 17 юни 1934 г. в с. калояновец, 

старозагорска област
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
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разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
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производСтво:ВладимирТополски
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отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ113

водоравно:
Автомобил. “КАМАЗ”. Томов /Богдан/. Киев-

чани.Корал.Хаос.Ерес.Етернит.Вилица.НАТО.
Тир.Тяга.Мехур.Ебен.Мази.Рами.Стена.Арен-
да.На.Рейд.Жасмин.Улица.цесекарка.Айе/Ва-
лери/.Сирена.Уклон. “ОТЕ”.Узус.Ура. “СААБ”.
Рог.Ди.Негри.Клошар.Саго.Оме.Андора.Тре.
Вира.Алик.Амт.Якост.Символ.Арматура.Фара-
он.Тетевен.Тежина.Катерица.

отвЕСно:
Авторитет. лауреат. Ифе. Тор. либерийка.

Грамаж. Мома. “Ирен”. цел. Ноември. Молец.
Нара. Осе. “ТОАН”. лов. Тат. Снагов. лоа. Хе.
Ямайци. Армия. Пикар /Огюст/. Гардеробиерка.
“лион”.Азе.Сет.Аорта.Есин/Сергей/.Инженер-
ка.Смет.УКВ.Там/Игор/.Дака.Олн.Тате.“Аче”.
Тераса.Угода.Тер.Омар.Оха.Мраз.Шол.Уви.
Анев /Кирил/.Умник.Удари. “Рец”.Азис. “Ариа-
на”.Сирак.Ана/”АнаКаренина”/.
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петък
16 юни

ТРОПС
16 

Футбол
по Диема спорт 2
21.45 Гибралтар - Франция
по Диема спорт 3
19.00 Финландия - Словения
21.45 Малта - Англия
по Нова спорт
21.45 Дания - Северна Ирландия
по Диема спорт 1
ФорМулА 1
20.30 и 0.00 Гран при на Канада 
(тренировки)
по макс спорт 2
Волейбол
15.30 българия - Китай (жени)

Утре
Футбол
по БНт 1
16.00 литва - българия
по Диема спорт 2
19.00 Черна гора - унгария
21.45 белгия - Австрия
по Диема спорт 3
16.00 люксембург - лихтенщайн
19.00 Норвегия - Шотландия
21.45 Португалия - 
босна и Херцеговина
по Нова спорт
19.00 Азербайджан - естония
21.45 Исландия - Словакия
по макс спорт 4
22.00 леванте - Алавес
по Диема спорт 1
ФорМулА 1
23.00 Гран при на Канада 
(квалификация)

в неделя
Футбол
лИГА НА НАцИИте
по БНт 1
21.45 Финал 
по Диема спорт 3
16.00 Малък финал 
по Диема спорт 1
ФорМулА 1
21.00 Гран при на Канада
по макс спорт 2
Волейбол
8.30 българия - 
Нидерландия (жени)
по макс спорт 1
теНИС
15.30 турнир в 
Хертогенбош (мъже)
по макс спорт 3
МотоцИКлетИзъМ
14.50 Гран при на Германия

Гледайте

Хърватия се класира за финала в третото издание на Лигата на 
нациите. Бронзовият медалист от последното Световно по футбол 
победи домакина на финалния турнир нидерландия с 4:2 след про-
дължения. Битката в Ротердам премина през серия от обрати, като 
големият герой беше капитанът и лидер на тима Лука Модрич. В 
продълженията 38-годишният плеймейкър подаде за третия гол на 
Бруно петкович (98), а след това сам оформи резултата от дузпа в 
116-ата мин. точни за “ватрените” бяха още Андрей крамарич (55-д) 
и Марио пашалич (72), а за “лалетата” се разписаха Донийл Мален 
(34) и ноа Ланг (90).

За титлата Хърватия излиза в неделя срещу по-добрия от испа-
ния и италия, които играха снощи.

“Футболистите и феновете направиха супер обстановка. След 
сребърния медал от Мондиал 2018 и бронзовия от катар 2022 се на-
дявам този път да е злато. Да спечелиш срещу нидерландия на техния 
стадион, където нямат загуба от 23 години, е голям успех, заслужена 
награда”, каза селекционерът на “ватрените” Златко Далич.

СнимкаБТа

лука Модрич оформя резултата за победата 
на Хърватия над Нидерландия с 4:2

Хърватия на финал 
в Лигата на нациите

елин топузаков остава в Левски, но 
с нова длъжност. Вече бившият треньор 
на първия отбор пое детско-юношеската 
школа. 

“Желанието на специалиста е да ра-
боти с талантите. пФк Левски пожелава 
успехи, победи и щастливи мигове на 
топузаков начело на школата на люби-
мия отбор”, обявиха от “Герена”. той 
замени Йончо Арсов, който пролетта 
напусна със Станимир Стоилов. имен-
но топузаков наследи Мъри и класира 
столичани за Лигата на конференциите. 
преди това бившият защитник водеше 
дубъла на Левски в трета лига.

А първия отбор вече пое николай 

костов. Спецът ще доведе за свой по-
мощник на “Герена” 31-годишния ук-
раинец кирило нестеренко. Младият 
специалист е смятан за един най-перс-
пективните в страната си. Двамата са ра-
ботили в Стал и каспий (Укр) и в Шах-
тьор караганди (каз).

един от акционерите в Левски ще 
плаща дълговете директно в нАп. Става 
въпрос за тръст “Синя България”, който 
притежава 10% от “сините”. Фенската 
организация явно вече няма доверие на 
собственика наско Сираков и спира да 
превежда пари на “Герена”. От тръста 
припомниха, че за 3 години със собст-
вените си инициативи са събрали 421 

293,28 лв. за спасението на клуба.
“С решение на УС, породено от про-

дължаващите затруднения на Левски да 
се справи с обслужването на задълже-
нията си към нАп, от настоящия месец 
нататък ще превеждаме сумите, които се 
генерират, директно по сметката за целе-
ви дарения за намаляване на тези задъл-
жения, а не, както досега, към оператив-
ната сметка на клуба”, обявиха от “Синя 
България”.

Оттам реагираха, след като от “Ге-
рена” съобщиха размера на сумата, съ-
брана във втория етап по продажба на 
акции. Заприходени са 585 615 лв. и те 
също отиват директно в нАп.

Елин Топузаков взе 
школата на Левски
акционериизгубихадовериевшефанаскоСираков

Лошата серия на женския 
ни волейболен тим в Лигата 
на нациите продължи. Моми-
четата ни записаха пета по-
редна загуба - този път от ка-
нада с 0:3, във втория си мач 
от втората седмица на турнира 
в Хонконг.

поражението бе изключи-
телно тежко, защото “лъвици-

те” не достигнаха до 16 точки 
в нито един от геймовете, ко-
ито загубиха с 15:25, 13:25, 
15:25 в отделните части. това 
е най-тежкото поражение за 
отбора ни от години насам и 
е в ярък контраст с възхода, 
който женският ни волейбол 
бележеше в последно време.  

притеснителното е, че в 

играта на подмладения бъл-
гарски тим нямаше настрое-
ние и каквото и да е желание 
да се избегне резултата.

От началото на турнира 
България е единственият тим, 
който не успява да достигне 
16 точки в нито един гейм в 
рамките на цял мач.

България е с актив от една 

победа и пет поражения. един-
ственото позитивно е, че по-
бедата е срещу директния ни 
конкурент за оцеляване - Хър-
ватия, което на този етап дава 
сериозни надежди, че родният 
тим няма да загуби мястото си 
в Лигата на нациите. “Лъви-
ците” играят днес с китай, а в 
неделя - с нидерландия.

Волейболистките паднаха тежко от Канада

СнимкаБТа

Шефът на Хебър елизар Спасов представи новия си стар 
треньор любослав Пенев. ел Голеадор подписа нов договор 
и си постави за цел челните места в първенството

Виктор кашай смени Съдийската комисия на БФС с тази на 
Австрия. именитият унгарец си тръгна от София дни преди да 
изтече договорът му заради “семейни проблеми”, но се оказа, че 
се е споразумял с шефовете на доста по-елитното първенство. 
Австрийската федерация дори го обяви за “топ трансфер”. ка-
шай ще е технически директор в Австрия. “при преговорите 
бързо забелязах, че нашите цели и визии за бъдещето съвпадат 
и говорим на един език. Животът ми е посветен на съдийството 
- както през моите 30 г. като активен рефер, така и през послед-
ните три години в ръководството. Знам какви предизвикателства 
ме очакват и съм мотивиран да се справя с тях”, каза кашай.

В България той работи от миналия януари и след като си 
тръгна, веднага бе оплют от шефа на Славия Венци Стефанов.

“Да изпратим кашай с гулаш за Будапеща и да си плюем в 
пазвата да не се връща повече. това е единственият правилен 
ход. Следващият след кашай задължително трябва да бъде 
някой, който добре познава българския футбол. Също е от из-
ключително значение да бъде принципен човек”, каза Стефанов 
пред “Спортал”.

Кашай смени БФС с Австрия


